
PROTOKÓŁ  NR XXV/2017  
z sesii Rady Miejskie w Wegorzynie  

odbytej 26 kwietniaZ0ł7.raka, w sali konferencyjnej  
Urzędu Miejskiego w Weaorzynie  

Sesja Rady 'Miejskiej w Węgorzynie w dniu 26 kwietnia 2017 roku rozpoczęła się  o 
godz. 13:00, a zakończyła o godz. 15:40 

W sesji udział  wzięło 15 radnych, na stan 15 - stu — zgodnie z listą  obecności stanowiącą  
zahycznik nr 1 &niniejszego m-otokom.  

L Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad, powitanie gości l swierdzenie quorum: 

Sesję  otworzył  i jej obradom przewodniczył  p. Jan Mazuro — Przewodniczący Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej — dzień  dobry Państwu. Otwieram XXV sesję  Rady Miejskiej 
Węgorzynie. Witam przybyłych gości. Zacznę  od Radnego Powiatowego Pana Józefa 

Drozdowskiego, witam Panią  Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, witam Panie ze 
Stowarzyszenia „Mała Wieś" z Trzebawia, bo już  z listy obecności zorientowałem się, że Panie 
są. Witam nowego Sołtysa z miejscowości Węgorzynko Pana Marciniak Krzysztofa. 
Powitałem wcześniej tego sołtysa, bo on dopiero niedawno został  wybrany, bo pozostałych 
Sołtysów to tradycyjnie witam, bo my już  się  znamy dłużej. Witani mieszkanców naszej Gminy 
na dzisiejszej sesji. Witam Panią  Burmistrz ze swoją  kadrą  Panią  Sekretarz, Panią  Skarbnik i 
Panem Mecenasem i Was Radni witam na dzisiejszej sesji w miesiącu kwietniu przed długim 
weekendem 
- lista obecności gości —stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 
- lista obecności sołtysów z terenu Gminy Węgorzyno stanowi załącznik nr 3 do protokołu  

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — na podstawie listy obecności stwierdzam, 
że jest nas na 15 Radnych, czyli jesteśmy w komplecie, także nasze obrady będą  prawomocne 

przedstawienie porządku sesji 
Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej - porządek dzisiejszej sesji, Radni i Sołtysi 
otrzymali w materiałach. Ja chciałbym do porządku sesji wprowadzić  jeden dodatkowy projekt 
uchwały. W związku z tym, że ten projekt uchwały rozpatrywany już  był  na Komisjach a on 
dotyczy w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze 
inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. Treść  uchwały to Radni 
znają, dotyczy tego nowego Sołtysa, żeby legalnie mógł  pobierać  podatki na swoim Sołectwie. 
Czy są  jakieś  inne propozycje do porządku obrad? Nie widzę, kto z Radnych jest za tym, żeby 
tą  uchwałę  wprowadzić, jako podjęcie uchwał  podpunktem nr 7 to będzie projekt uchwały na 
druku nr 10. Kto jest za wprowadzeniem tej uchwały dodatkowej? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na Sali obrad 15 radne 
głosowało: 
Za —15 
Pr7.eciw — 
Wstrzymato się  — O 
Pan Jan Mazaro Przewodniczacy Rody Miejskiej — dziękuję  
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Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do głosowania całego 
porządku obrad dzisiejszej sesji. Kto z Radnych jest za przyjęciem porządku dzisiejszej sesji? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za—i 
Przeciw O 
Wstrzymało się  O 
Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  

PORZĄDEK OBRAD 
XXV sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie 

zwołanej na środę  26 kwietnia 2017 roku na godzinę  
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Węgorzynie 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie posiedzenia, powitanie gości i stwierdzenie quorum 
b) przedstawienie porządku sesji 
c) przyjęcie protokołu z posiedzenia XXIV sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie  z 29 marca 

2017 roku 

2. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych 

3. Informacje: 
1) Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Węgorzyno za rok 2016 — druk nr 1  

(Ze w gledu na obszerny plik ,,Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Węgorzyno  
za rok  20.16" została zamieszczona na stronie internetowej http//bip.wegorzyno.pl, 

eRad , Mie'skie.  
2) Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami 

pozarządowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność  
pożytku publicznego za rok 2016" — druk nr 2  

3) Analiza stanu gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Węgorzyno za 2016 
r. - druk tur 3  

4) Burmistrza z działalności między sesjami (ustna) 

4. Podjęcie uchwal w sprawie: 
l) przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Węgorzyno na tata 2017-2019 

— druk nr 4 
(Ze wzgledu na obszerny plik „Gminny Program Wspierania Rodziny w Gminie Wegorzyno 
na lata 2017 2019" został  zamieszczony na stronie internetowej http//bip.weeorzyno.pl, 
oraz znajduje  się  do ~radu w biurze Rady Miejskiej)  

2) zmiany Uchwały Nr XIX/169/2016 Rady Miejskiej w %Vegorzynic z dnia 26 października 2016 
roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości zabudowanej i niezabudowanych 
położonych w obrębie Trzebawie - druk nr 5 

3) uchylenia uchwały nr XV111/154/2016 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 21 września 2016 
roku w sprawie przystąpienia przez Gminę  Węgorzyno do projektu budowy sieci kajakowych 
Pomorza Zachodniego — druk nr 6 

4) przystąpienia przez Gminę  Węgorzyno do projektu „Kajak w sieci" — druk nr 7  
5) zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2017 — druk nr 8  
6) zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno na lata 2017 — 2023 — druk  nr 

9 
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7) zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opłat w drodze inkasa, określenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso — druk nr 10  

5. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych oraz na interpelacje zgloszone na poprzednich 
sesjach 

6. Informacje Przewodniczącego Rady o dziataniach podjętych w okresie międzysesyjnym 

7. Wolne wnioski i komunikaty 

8. Zakończenie obrad 

c) przviccie  protokołu z posiedzenia XXIV sesji Rady Miejskiej w Wegorzynie z 29 marca 
2017 roku 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej w Węgorzynie — Protokół, był  na BIP je, 
był  w biurze Rady i był  na płytce. Czy są  uwagi do tego protokołu, jeżeli nie ma to przejdziemy 
do głosowania. Kto z Radnych jest za przyjęciem protokołu z posiedzenia XXIV sesji Rady 
Miejskiej w Węgorzynie? 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za — 13 
Przeciw — O 
Wstrzymało się  —2 
Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — stwierdzam, że protokół  z poprzedniej 
sesji został  przyjęty 

2. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę  Radnych, zaczynamy od 
interpelacji. Proszę, kto pierwszy? Radny Szyłowicz proszę  

1. tradycyjnie o tej porze roku chciałem przypomnieć  o drodze między: Cieszynem, 
Winnikami, Połchowem i Węgorzynem tam jest mnóstwo dziur, które wypada w jakiś  
sposób załatać  

Pan Roman Wojnarowski Sołtys Sołectwa Mchowo — bardzo duże dziury są  

Pan Radny Jan Szymko — może ogólnie dziury w drogach powiatowych, bo są  wszędzie na 
terenie całej gminy 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — to praktycznie, żeby tych interpelacji w 
sprawie dróg nie powielać, to dotyczy drogi powiatowej? 

Pan Radny Jan Szymko — tak 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz — to jest droga gminna 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rody Miejskiej — powiatowa 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna —Mchowo — Winniki, to jest powiatowa 

Pan Józef Drozdowski Radny Powiatowy — Winniki Cieszyn°, to jest gminna 
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Pan Radny Jan Szymko Zwierzynek — Mielno, Zwierzynek — Mieszewo powiatowa 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - Ja myślę„ ta interpelacja dotyczy pewnie 
wszystkich dróg, to interpelacja dla Pani Burmistrz. Proszę  Radna Górniak 

Pani Radna Barbara Górniak — 

1. Ja bym chciała zwrócić  uwagę, że nie ma drogi gminnej z Sielska do Chwarstna, o 
dokładne wyjaśnienie tej sprawy bardzo bym prosiła Sołtysa, bo on szczególnie wie jak 
to wygląda. Mogę  oddać  głos Sołtysowi? 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — tak proszę  jak szczegóły trzeba omówić, 
to niech powie 

Pan Tadeusz Siontiński Sołtys Sołectwa Sielsko — to chodzi o drogę  gminną  Sielsko — 
Chwarstno droga, która była, jest obecnie zagrodzona. Dlatego, że to jest niby pole uprawne i 
w ogóle zagrodzone jest i przejazdu nie ma do Chwarstna z Sielska polną  drogą  

Pan Radny Jan Szymko — przecież  ja tam jeżdżę  

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — jest nieprzejezdna 

Pan Radny Krzysztof Krzaczkowski— chodzi o to, że jest tam postawione ogrodzenie na drodze 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - to może na zasadzie jak to do tej pory 
bywało, ze mieszkańcy wyjeździli drogę  sobie 

Pan Radny Krzyszt61Krzaczkowski - oczywiście, że tak, bo tak było 

Pan jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - myślę, że to jest interpelacja Pani Burmistrz 
odpowie w odpowiedziach w odpowiednim momencie, czy teraz chce? 

Pani Monika Kuźmin,ska Burmistrz Węgorzyna - teraz jest trochę  zainteresowanych po 
przerwach może trochę  ubyć, więc może od razu 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej to proszę  teraz tą  jedną  drogę  

Pani Monika Kużntińska Burmistrz Węgorzy« — między Sielskiem, a Chwarstnem jest droga 
gminna. Ludzie jak zwykle wyjeżdżają  tam, gdzie jest łatwiej przejechać, omijając różne 
pułapki lub przeszkody. Odbyło się  okazanie granic i faktycznie prawdziwa granica geodezyjna 
działki gminnej i sąsiedniej przebiega praktycznie przez środek obecnie wyjeżdżonej drogi. 
Właściciel działki. sąsiedniej postanowił  ogrodzić  swoją  nieruchomość  i nie zagrodził  w 
poprzek drogi tylko ogrodził  wzdłuż  swojej granicy powodując, że w niektórych miejscach 
faktycznie nie ma możliwości przejazdu. W jednym miejscu wczoraj Pani Sekretarz była na 	 F, 

wizji lokalnej. Natomiast tam jest jeszcze jeden problem. Na środku, zupełnie na środku naszej 
drogi gminnej, bo nasza droga gminna tam chyba ma 12 m szerokości stoi okrakiem słup 
energetyczny i to nie po prawej, czy lewej stronie dokładnie w środku tak jak by 4 metry z 
jednej strony od granicy drogi, 4 z drugiej i dokładnie na 4 okrakiem stoi. Więc my mamy 
troszeczkę  poważniejszy problem i musimy wystosować  konkretne pisma do Enea, żeby 
spróbował  tą  kolizję  przestawić. Tak, to byłby dojazd tylko do tego słupa od jednej strony i od 
drugiej tez tylko do tego słupa, bo to powoduje, że nie można w ogóle przejechać. Nawet gdyby 
była zrobiona dobra droga a tylko w jednym miejscu nie ma w ogóle przejazdu oprócz tego 

Strona 4 z 34 



słupa, bo w pozostałych to jednak ta wyjeżdżona droga była na tyle szeroka, że postawienie 
tego ogrodzenia wzdł uż  granicy i tak daje możliwość  i pozwała na przejazd 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - dużo zostało tej drogi, niby, co będzie 
można jechać? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgarzyna — pól z tego, co jest 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — bo jak 12 metrów jest droga to 
użytkowanych ile może być  w tej chwi ł  i 6? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgarzyna - użytkowanych było powiedzmy 4— 5 metry 
i połowę  z tego jest faktycznie polem właściciela prywatnego. Więc z tego wyjeżdżonego jest 
4 - 5 metrów to jest gdzieś  2 — 2,5 oprócz tych dwóch miejsc. Jednego to słupa, a drugiego 
faktycznie nie ma przejazdu, temat znamy i pracujemy 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę  Radna 

Pani Radna Barbara Górniak — dziękuję, że gmina wzięła to już  w swoje ręce i będzie 
prowadzić. Poruszyłam tez ten temat, żeby też  dać  do ogólnej informacji, żeby ludzie po prostu 
wiedzieli, że jest zwężone„ żeby nikt nie pchał  się  tam wiedząc, ze jest szeroka droga jak teraz 
przez jakiś  czas będzie wąska, dziękuję  

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, proszę  o kolejne interpelacje, 
Radna Luksza 

Pani Radna Anna Luksza - 

1. było zgłaszane już  wcześniej mieszkańcy zgłaszali wyciek przy ul. Zielonej wody na 
wysokości Państwa Dobrzanieckich tam od 3 tygodni woda cały czas leci, nie wiem czy 
tam jest jakaś  rura pęknięta 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy« — a kto zgłaszał? 

Pani Radna Anna Luksza — Państwo Dobrzanieccy zgłaszali. Nie wiem, czy Pan Gwóźdź  nie 
zgłaszał, miał  też  zgłosić. Był  tam i mówił, że zgłosi, ale nie wiem, czy on był  czy nie. Nawet 
był  ktoś  oglądać  z Wodociągów 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — może do Wodociągów zgłosili 

Pani Radna Anna Luksza — a może do Wodociągów zgłaszali 

Pan Jan Mazura Przerovodniczący Rady Miejskiej - Radny Zieliński proszę  

Pan Radny Mariusz Zieliński — 

L Ja mam jedno pytanie, czy są  już  jakieś  działania podjęte w sprawie budowy sieci 
wodno — kanalizacyjnej, wodociągowej i przesyłowej Rogówko, Przytoń, Sulice, 
dziękuję  bardzo 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, proszę  o kolejne interpelacje. 
Jeżeli nie ma proszę  Sołtysi jakieś  pytania, zgłoszenia jakiś  problemów sołeckich. Przepraszam 
Przewodniczącego Rady Osiedla nic powitałem, ale za to teraz udzielę  pierwszemu głosu 

Pan Andrzej Nowacki Wiceprzewodniczący Rady Osiedla — 
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L dziękuję  Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Burmistrz w Węgc.,,rzyne ostatnio 
powstał  parking przy Poczcie, był  parking tylko został  zmodernizowany. Chodzi mi o 
ograniczniki tam już  dwa, czy trzy wiszą  w powietrzu. Nie wiem, czy tak słabo zostały 
przymocowane, czy ktoś  już  je zaczyna dewastować. Trzeba by było je po prostu 
mocniej przymocować, coś  z tym zrobić, bo niedługo ktoś  może wynieść  to na złom. 
Ograniczniki rozumiem, te słupki, które stoją, czarne, pomalowane, które są  
przykręcone do podloza za słabe śruby. Po prostu trzeba tak zrobić, żeby ktoś  na złom 
nic wyniósł  

2. czy jest możliwość  monitoringu Orlika? A dlaczego powiem tak, na chwilę  obecną  
trudno z instruktorem, nie zgłaszają  się. Zorganizowane grupy według harmonogramu 
przebywają  tam, ale nie tylko. Ten Orlik jest po prostu od strony jeziora ma dziurę  chyba 
z 20 itd. i to po prostu z chwilą  może skończyć  się, że mogą  go okraść  itd., dlatego 
proszę, czy jest taka możliwość? Jeżeli by była, to bardzo bym prosił, bo tej dewastacji 
to u nas już  troszeczkę  jest za dużo. Sak wiemy na stadionie została jedna budka 
zdewastowana i też  nie wiemy, kto i co. jeżeli taka możliwość  by była na obiektach 
sportowych bardzo bym prosił  

3. to nie jest interpelacja, ale chciałbym Państwa warz z rodzinami zaprosić  na I maja na. 
godz. 10:00 na Turniej Piłki Nożnej, który będzie rozgrywany w Węgorzynic im. 
Stanisława Pawłowskiego dla młodzieży. Będzie młodzież  z Drawska, Radowa, Dobrej 
i Ludowy Klub Sportowy Sparta Węgorzyno, to jest cykliczny turniej. Może w 3 
słowach przybliżę, kto to jest Pan Stanisław Pawłowski. Jest to najstarszy działacz 
sportowy wielokrotnie nominowany do „Smoków", również  tego "Smoka" otrzymał  też  
go ma. Wiele ma zasług w Zespołach Sportowych Województwa wszelkie możliwe 
odznaczenia otrzymał. Także serdecznie wraz z rodzicami zapraszam na ten turniej, 
żeby nam tylko pogoda dopisała l maja o godz. 10:00 na Stadionie Miejskim 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  Przewodniczącemu Rady Osiedla 
proszę  Sołtysi jakby były jeszcze jakieś  pytania, proszę  Pani Sołtys 

Pani Teresa Stępkowska Sołtys Sołectwa Sam Uderz .- 

1. Pani Burmistrz ja chciałam zapytać  o drogę  w Dlusku, która idzie aż  do byłego PGR — 
U. Kiedyś  to była droga powiatowa, teraz się  okazało, że jest to droga gminna. Tam jest 
taki bruk, dziury, że tąm mieszkańcy nie mogą  przejechać  

2. Doszły mnie słuchy, że mieszkańcy chcieliby lampę  w Dłusku na dół  jak się  jedzie tam, 
gdzie są  domki letniskowe nad jeziorem, dziękuję  

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, -Proszę  Radny Powiatowy 

Pan Józef Drozdowski Radny Powiatowy — 

l) Ja mam zapytanie do Pani 'Burmistrz. W połowie grudnia gmina otrzymała z Urzędu 
Marszałkowskiego 6 używanych komputerów w dobrym stanie. Chciałem się  zapytać, 
gdzie te komputery się  obecnie znajdują, czy zostały przekazane do świetlic wiejskich? 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej jeżeli nie ma więcej pytań  to przejdziemy 
do punktu 3 informacje 

3.1~ntacie: 
1) 	Ocena. zasobów pomocy społeczLGrnhy Wzyno za rok 2016 —druk n r J 
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Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — zaczniemy od Oceny zasobów pomocy 
społecznej Gminy Węgorzyno za rok 2016. Mamy Panią  Kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej, była dyskusja na komisji, ale na sesji praktycznie warto to publicznie przypomnieć  

Pani .Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - Ocena zasobów to jest taki 
dokument, który każda gmina jest zobowiązana uzupełnić, bo on jest podany Centrum Aplikacji 
Statystycznej w wersji elektronicznej w każdej gminie. Jak widzieliście Państwo jest szereg 
tabel, mnóstwo cyfr. W zasadzie to gminy mają  obowiązek przedłożyć  i opracowany, już  
wypełniony dokument jest przedstawiany Radzie Miejskiej do 30 kwietnia każdego roku, co 
niniejszym zostaje uczynione. Dokument był  opracowywany w Ośrodku Pomocy Społecznej, 
ale dotyczy danych o całej gminie zarówno dane demograficzne, polityka mieszkaniowa i 
szeroko dane z polityki społecznej łącznie z oświatą, świetlicami także to jest taki zbiór 
statystyczny wszelkich informacji o tych działaniach, które są  w Gminie o zasobach, czyli o 
tym, co jest do dyspozycji w gminie. Ten dokument został  opracowany tak jak mówię  w wersji 
elektronicznej Urząd Wojewódzki go przedstawia do uzupełnienia my otrzymaliśmy go 15 — 
go marca i część  danych była już  naniesiona, bo większość  sprawozdań  jest przekazywanych 
w wersji elektronicznej z Ośrodka Pomocy też  i one zostają  już  wczytywane do tego 
dokumentu. Także część  danych była już  zastana a część  należało uzupełnić, sprawdzić, nanieść  
i w takiej wersji ten dokument 12 kwietnia został  przesłany w tym czasie do Szczecina. Został  
zaakceptowany a zgodnie z ustawą  jest do 30 kwietnia przedkładany Radzie do zapoznania. W 
zasadzie wszystko, mogę  tylko dodać, że informacja o działalności Ośrodka Pomocy, czyli 
zadania, które w Ośrodku są  wykonywane będzie przedstawiona na sesji czerwcowej. Także 
tam będzie w części opisowej, również  w porównaniu 3 lat podane działania. To myślę, że 
wtedy będzie można bardziej szczegółowo i szerzej omówić. A tutaj tak jak mówię  dokument 
musiał  być  zrobiony, jest zrobiony, jest zaakceptowany i jest przedłożony, to wszystko 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  Pani Kierownik, proszę  o pytania, 
Radny Nowacki 

Pan Radny Łukasz Nowacki -- Pani Kierownik ja mam pytania już  od około roku funkcjonuje 
program rządowy 500+. Interesuje mnie taka sprawa ja troszeczkę  dalej jestem od tych spraw. 
:rak się  ma liczba klientów Opieki Społecznej korzystających z pomocy teraz po tym jak wszedł  
ten program 500+ a proporcjonalnie do tego czasu, kiedy tego programu nie było. Bo jak wiemy 
założenia tego programu 500+ były takie, że ma się  wliczać  do dochodu rodziny. Natomiast 
wiem, że się  nie wlicza. Natomiast mnie ciekawi, czy ma to jakiś  wpływ na ilość  klientów 
opieki społecznej 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - mogę  odpowiedzieć  od razu? 

Pan Jan Mazury Przewodniczący Rady Miejskiej — tak od razu proszę  

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej — maleje, to będzie też  wynikało 
z następnego dokumentu Program wspierania rodzin i pieczy zastępczej. Tam też  jest analiza 
klientów pomocy społecznej i liczba klientów pomocy maleje. Można by tak zawnioskować  z 
dwóch powodów tzn. tych klientów, którzy korzystają  z 500+ te rodziny większe, osoby 
samotne, które nie mają  to oczywiście, że pozostają  na stałym poziomie, ale tam gdzie jest 500+ 
to z takich dwóch względów. Z jednych względów, ze rzeczywiście te zasoby się  zwiększyły i 
to znacznie i rodzina sobie funkcjonuje, a są  też  takie rodziny., które to są  nieliczne przypadki, 
ale są  takie rodziny, które mając już  takie zasoby woli, żeby ten pracownik socjalny nie 
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kontrolował  ich rozdysponowania. Jeżeli mamy wtedy sygnały, że tam się  źle dzieje, że te 
zasoby nie są  wykorzystywane zgodnie z przeznaczeniem to wtedy wkraczamy i też  są  takie 
działania właśnie, jest możliwość, żeby formę  500+ pieniężną  zamienić  na formę  rzeczową, 
czyli np. opłacić  mieszkanie, bo są  zaległości, opłacić  np. obiady w szkole, tak ostatnio były 
podejmowane. My współpracujemy z gminą  i ze szkolą  i jest przepływ informacji i są  działania, 
ale ogólnie liczba klientów maleje przede wszystkim z tej przyczyny, ze nie przychodzą  już. 
Mimo, że mają  tą  świadomość, ale ogólnie liczba klientów maleje, więc nic przychodzą  już, 
mimo, że maja tą  świadomość, ale podejmujemy takie działania, że jednak są. to zasoby. Nie są  
wliczane do dochodu te świadczenia wychowawcze, ale są  zasobami, którymi rodzina 
dysponuje i powinna je wykorzystywać  zgodnie z przeznaczeniem. Także to też  może być  
podstawą. Mimo, że się  nie wilcza do dochodu, dochód na rodzinę  kwalifikuje do pomocy, ale 
są  wyroki w orzecznictwie, że jednak jest podstawą  żeby odmówić  pomocy, jeżeli rodzina nie 
wykaże, na co wykorzystuje te pieniądze i to może budzić  wątpliwości pracownika 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej Pani Radna Sławska jeszcze 

Pani Radna Maria Sławska — ja chciałam dopytać, bo tak słucham z tego, co wiem, to na 
początku było, Ze nie można było tych pieniędzy przeznaczyć  Wy, jako Ośrodek nic mogliście 
przeznaczyć, zobligować  kogoś  do tego, żeby opłacił  za światło, czy tam za mieszkanie. Czyli 
w tej chwili już  można coś  takiego zrobić? Bo z początku nie było czegoś  takiego, że jak ktoś  
ma zaległości mieszkaniowe, czy tam prawda takie opłaty różne to można by było z tych 500 
wziąć  tylko to miało być  na wyżywienie, na utrzymanie dzieci. Teraz można w ten sposób coś  
tam? 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej — możemy zobligować, bo to 
też  są  działania rodziny. Generalnie nie chodzi o to, żeby pracownik zastępował  rodzinę  i Żeby 
za tą  rodzinę  dysponował  jej pieniędzmi tak, ale można zobligować  rodzinę  i wtedy spisuje się  
kontrakt socjalny. Ta rodzina się  zobowiązuje do tego, że np. ureguluje należności. Jeżeli nie 
ureguluje wtedy, o czym Pani wspominała był  problem, żeby część  świadczenia nic było 
możliwości w programie, części świadczenia przekazać  z tego 500 zł  np. 150 zł  przekazać  na 
opłaty, a resztę  w gotówce, ale to można z rodziną  ustalić. Jeżeli rodzina dalej nie płaci nie 
dotrzymuje tych zobowiązań, to tam już  taka zaległość  narosła, że można 2 miesiące 
przeznaczyć  na opłaty, czyli w części są  takie możliwości. To są  już  takie techniczne działania, 
postępowanie administracyjne, bo to ozu, wszczęcie postępowania i zmiana decyzji. Prościej 
jest i bez tych wszystkich postępowań  administracyjnych, jeżeli się  rozmawia z rodziną, rodzina 
się  zobowiąże i dotrzyma tych zobowiązań  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — ja w formie dyskusji, zapytania tutaj na 
pierwszej tabelce marny tą  sytuację  demograficzną. To praktycznie od 2004 roku do 2016 ubyło 
nam około ponad 100 osób mieliśmy 7 191 teraz mamy 7 080, to jest drobnymi literkami. Czy 
są  efekty tego 500+, bo praktycznie ubywa ludzi, a potem dojdziemy do uchwały śmieciowej, 
gdzie tam faktycznie ludzi do płacenia nie ma za śmieci. Czy są  efekty tego 500+, Ze coś  się  
poprawiło może? 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej —  rodzą  się  dzieci 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - bo Wy w Ośrodku to czujecie na bieżąco, 
co się  dzieje 
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Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej — rodzą  się  są  efekty 500-1-, a 
jeszcze proszę  nie zapominać  o świadczeniu rodzicielskim takie tzw. „Kosiniakowe", co już  
było w zeszłym roku wprowadzone tj. 1.000,00 zł  miesięcznie przez 12 miesięcy od chwili 
urodzenia dziecka. Czyli w ciągu 1 roku życia tj. 1.000,00 zł  miesięcznie dla osób, które nie 
otrzymują  tego macierzyńskiego, bo pracowały i idą  na zasiłek macierzyński, czy rodzicielski 
to już  jest jakieś  świadczenie wychowawcze. Jak się  urodzi dziecko kolejne w rodzinie tj. ten 
1.000,00 zł  przez 12 miesięcy plus 500,00 zł  każdego miesiąca także są  narodziny a proszę  
sprawdzić  tabelkę  odnośnie świadczeń  rodzinnych wydatki z tytułu urodzenia dziecka i 
jednorazowe zapomogi. Tam jest informacja ile dzieci się  w poszczególnych latach urodziło 
tzn. tych, które korzystały z tego dodatku 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Kierownik ja myślę, źe o szczegółach 
to akurat na sesji nie będziemy tego analizować. To jest wymóg coroczny dokonywania Oceny 
zasobów pomocy społecznej to są  praktycznie tabele, to jest stan faktyczny. Potem dojdziemy 
do pomocy rodzinie, to jeszcze tam Pani pewnie coś  wytłumaczy 

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej -jednorazowy dodatek z tytułu 
urodzenia dziecka w 2014 r. — 38, w2015 r. -32 trochę  spadało, w2016 r. —44. Rodzi się  tych 
dzieci więcej 

Pan Jan Mazaro Przewodniczący Rady Miejskiej - czy są  jeszcze pytania do tej oceny? 
Stanowisko komisji bym poprosił  

Pan Radny Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej — Komisje 
z Oceną  się  zapoznały 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  przejdziemy do informacji 

2) S ł•arvozdaniez~iPro~_.p J, -acGminW'ol ~i.znooraniackm i 
pozarzadowymi i innymi uprawnionymi podmiotami prowadzamni działalność  
pożytku publiczneffo za rok 2016"— druk nr 2 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - Sprawozdanie z realizacji „Programu 
współpracy Gminy Węgorzyno z organizacjami pozarządowymi i innymi uprawnionymi 
podmiotami prowadzącymi działalność  pożytku publicznego za rok 2016" to sprawozdanie na 
druk nr 2. Proszę  o pytania, Radny Nowacki 

Pan Radny Łukasz Nowacki — Pani Burmistrz ja mam takie pytanie tutaj Stowarzyszenie na 
rzecz wspierania osób niepełnosprawnych „Tacy Sami" tutaj widzę, że nieodpłatne 
użyczyliśmy poddasze użytkowe w budynku po byłej szkole podstawowej w Sielsku. ja 
chciałem zapytać, bo to jest to samo Stowarzyszenie, które ten Pan po tym byłym budynku OPS 
— u, to jest to samo Stowarzyszenie tak? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - to nic jest to samo, to jest też  ten sam Pan, 
który w tym samym Stowarzyszeniu działa 

Pan Radny Łukasz Nowacki - to samo Stowarzyszenie jest 

Pani Monika Kuźmiliska Burmistrz Węgorzyna - nie to samo, tu jest stanowisko pracy 
urzędnika Urzędu Mieiskiego 

Pan Radny Łukasz Nowacki to ja nie wiedziałem, że to jest pracownik Urzędu Miejskiego 
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Pani Monika Kuźmirlska Burmistrz Węgorzyna — Punkt Obsługi Osób Niepełnosprawnych 
jest to stanowisko całego Urzędu Miejskiego. jest to pracownik Urzędu Miejskiego i my w ten 
sposób pomagamy naszym osobom, naszym mieszkańcom, którzy mają  orzeczenie o 
niepełnosprawności.• Na utworzenie tego stanowiska pozyskałam środki zewnętrzne w 
wysokości 30.000,00 zł, z tych 30.000,00 zł  wyremontowałam i stworzyłam to stanowisko 

Pan Radny Łukasz Nowacki ja mani takie pytanie, to jeszcze lepiej skoro to jest pracownik 
Urzędu Miejskiego, czy on jest zobligowany do jakiś  sprawozdań  na temat swojej działalności? 
Tak naprawdę  o takich realnych, ilu osobom udało się  pomóc itd.? 

Pani Monika KuźrnMska Burmistrz Węgorzyna — prowadzimy ewidencje 

Pan Radny Łukasz Nowacki — coś  takiego by mnie interesowało, co ile jest zobowiązany do 
takiego sprawozdania? Może jakieś  materiały przygotować  na kolejną  sesję? 

Pani Marta .Banasik Sekretarz Gminy — marny rejestr osób, które są  przyjmowane i w jakim 
zakresie. To jest odgórnie prowadzone 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy« — z tym pracownikiem stanowisko zostało 
utworzone 2 grudnia. Od 2 grudnia ten Pan tam pracuje na tym stanowisku. Z tym 
pracownikiem zostały objechane wszystkie sołectwa naszej gminy. Było powiedziane, jaki jest 
zakres czynności tego Pana, czyni się  zajmuje, jak pomaga naszym mieszkańcom. Było 
przekazanie informacji, co mieszkańcy muszą  wiedzieć, albo, z czym są  zapraszani do przyjścia 
lub zadzwonienia i skontaktowania się  z tą  osobą. Zdarzają  się  sytuacje, że dojeżdżamy z taką  
informacją  do poszczególnej zainteresowanej osoby, do mieszkańca. Jeżeli Iliktycznie nie może 
się  tutaj dostać. Naszym głównym celem przyświecającym utworzenie takiego stanowiska było 
to, że w wykazach, jakie były na terenie powiatu tworzone, była informacja, iż  np. takich osób 
niepełnosprawnych na całym terenie powiatu szukających pracy jest tylko 40 parę, a my 
wiedzieliśmy ze swojego doświadczenia jak ludzie przychodzą  do mnie na dyżury, po 
zebraniach sołeckich, lub z doświadczenia osobistego tej osoby wiedzieliśmy, że tych osób jest 
dużo więcej. Nawet w naszej gminie jest dużo więcej i zastanawialiśmy się  jak sobie poradzić  
z tą  niższą, ze tak powiem, ale jak dotrzeć  do tych najbardziej potrzebujących mieszkańców., 
bo oni są  jeszcze dodatkowo, że tak powiem doświadczeni przez los i nieraz zwykła niewiedza 
powoduje, że są  w potrzebie niespełnionej. Z tego powodu poszukaliśmy środków 
zewnętrznych, udało się  je pozyskać. Utworzone zostało stanowisko i dzięki temu i tej 
informacji, że na każdym zebraniu sołeckim o tym mówiliśmy i już  mamy w naszych rejestrach 
ponad 80 osób, gdzie mainy skserowane orzeczenia o niepełnosprawności, gdzie na bieżąco 
udało się  pomóc kilku osobom, ponieważ  się  okazało, że ich orzeczenia wygasły, albo myśieli, 
że mają  orzeczenie, ale mieli na myśli orzeczenie ZUS — owskie, które jest do innych celów. A 
nie mieli takiego orzeczenia itd. mogłabym bardzo długo mówić, ale mamy już  wymierne 
korzyści utworzenia tego stanowiska 

Pan Radny Łukasz Nowaeki - tak jak Pani powiedziała, że od 2 grudnia to funkcjonuje to 2 
maja Święto Flagi Narodowej mija pół  roku, więc może byłoby warto pochwalić  się  pracą  

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — Panie Radny w informacji z działalności Urzędu, która 
będzie na sesji majowej za 2016 rok, ale to dodamy Pani Burmistrz 

Pan Radny Łukasz Nowaeki —ja chciałbym mieć  taki obraz 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — dobra, ok 
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Pan Radny Łukasz Nowacki — dziękuję  bardzo 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, jest to zapytanie tradycyjnie 
szczegółowo napisane, to praktycznie indywidualnie to zawsze można się  spotkać, 
porozmawiać. Wiem, że nawet na moim zebraniu wiejskim, to też  my koło tych ludzi 
niepełnosprawnych czasami przechodzimy są, bo są  a praktycznie dopiero po zebraniu Ci 
ludzie usiedli i przyjechali na miejsce i dowiedzieli się, jakie mają  możliwości skorzystać  z 
jakiejś  pomocy. Wiem, że co zebranie, to do niego ktoś  następny przyjeżdżał, ale to co zgłosił  
Radny, to warto się  nawet tym pochwalić  i powiedzieć  Pani Burmistrz, że tak to wygląda. Jak 
nie ma więcej pytań  w tym punkcie to proszę  o stanowisko komisji 

Pan Radny Zbigniew Białek (Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej) — komisje 
ze Sprawozdaniem się  zapoznały 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — to też  stwierizam,, że Komisje z Analizą  
się  zapoznały 

3) Analiza stanu ,s,iaspodarki odnadami homunain mi na terenie Gmin W cforz )I? O .7,a. 

2016 r. — druk nr 3 

Pan Jan Iffazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - przejdziemy do punktu 3 Analiza stanu 
gospodarki odpadami komunalnymi na terenie Gminy Węgorzyno za 2016 rok tj. Analiza na 
druku nr 3. Poproszę  o jakieś  wprowadzenie, Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmiliska Burmistrz Węgarzyna-- jest to wymóg ustawowy, żeby raz do roku 
przedstawiać  Radzie Analizę  z fUnkcjonowania gospoda-rki odpadami w gminie Państwo 
widzieliście z poprzednich lat. Częściowo są  to informacje te same, na jakich podstawach to 
funkcjonuje. Jak jest u nas uregulowane, ale są  tez dodatkowe informacje świeże za miniony 
rok, co warte jest podkreślenia ze smutkiem chyba, że ten system się  nie bilansuje, o tym 
wiedzieliśmy nawet w zeszłym roku omawiając, czy przystępując do tematu podwyżki opłaty 
śmieciowej. Wówczas z analiz wynikało, że ta opłata powinna być  podniesiona min. 3,00 zł  i 
to obrazowały liczby. Decyzją  Państwa Radnych została podwyżka zrobiona tylko o 1,00 zł  i 
powiedziano, ze należy większą  egzekucję  bardziej skuteczną  prowadzić. W związku z tym 
chciałabym tu wspomnieć  lub podkreślić, to, że niebilansowanie się  systemu jest na kwotę  
ponad 550.000,00 zł, gdzie zaległości, czyli to, że mieszkańcy nie płacą  tj. 176.000,00 zł  
pozostałe 376.000,00 zł  to jest wynik tego, Ze mamy niedoszacowaną  wysokość  opłaty 
śmieciowej. Czyli to, że zamiast podnieść  3,00 zł  podnieśliśmy o 1,00 zł  i taki mamy efekt. 
Dlaczego o tym mówię, bo te argumenty podnosiliśmy w zeszłym roku mówiąc o konieczności 
podwyższenia tej stawki, stało się  jak się  stało, ale trzeba mieć  tą  świadomość, że efekt tego 
podniesienia minimalnego jest taki, a nie inny. Na co chciałabym zwrócić  uwagę  w sumie, że 
tak powiem pochwalić  się, że mimo zwiększenia obowiązków, bo my ten system domknęliśmy, 
uszczelniliśmy. Już  teraz systemem są  objęte wszystkie nieruchomości, wszyscy właściciele, 
łącznie z firmami, instytucjami, które mogliśmy, nie musieliśmy przez pierwsze lata nie 
przyjmowaliśmy tego do systemu teraz już  przyjęliśmy i mimo tej zwiększonej pracy, 
zwiększonych obowiązków wynikających ze sprawdzania, przyjmowania deklaracji, 
weryfikowania, księgowania lub ze względu na to, że poszła ta niewielka podwyżka, ale poszła, 
wiec też  mnóstwo pracy wysyłając informacje, wydając decyzje zastępcze itd. to koszty 
administracyjne nie zwiększyły się  i z tego jestem zadowolona, że potrafimy pracować  nie 
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zwiększając kosztów administracyjnych.. Nie obciążając nimi więcej, niż  trzeba naszych 
mieszkańców 

Pan Jan Maturo Prtewodniczacy Rady Miejskiej — Radny Nowacki 

Pan Radny Łukasz Nowacki— ja mam pytanie formalne, bo dostałem jakieś  pismo do domu w 
kwestii tego, Ze jakieś  indywidualne konta za opłatę  śmieciową  są  wprowadzane? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy« — tak, już  mówię, tak jak z podatkiem, tak i z 
opłatą  śmieciową  można ułatwić  tą  pracę  poprzez to, że każdy podatnik lub osoba zobowiązana. 
uiszczać  taką  opłatę  ma indywidualne konto. Ono się  różni kilkoma cyframi, ale jest przypisane 
do konkretnego podmiotu i wtedy jest mniej problemów z rozksięgowywaniem takiej opłaty. 
Ona trafia praktycznie i jest przypisana już  na konto tego człowieka, który jest zobowiązany. 
Szybciej możemy robić  weryfikacje, szybciej możemy podjąć  skuteczne działania egzekucyjne 

Pan Radny Łukasz Nowacki - tamto stare przez jakiś  czas będzie jeszcze działało? 

Pani Monika Kuźminska Burmistrz Węgorzyna - tak 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — tak przez cały czas będzie działało 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — nie ma problemu, jeśli, ktoś  nic będzie 
pamiętał, nic będzie chciał  wpłacić  na normalne podstawowe konto gminne, tu nie ma 
problemu.. Słuchajcie Państwo czasy się  zmieniają  coraz więcej z nas dokonuje transakcji 
bezgotówkowych, przelewów internetowych nawet poprzez komórki już  nawet do banków nic 
musimy wychodzić. Staramy się  podążać  za tymi nowinkami, za tym czasem i dlatego takie 
wprowadziliśmy ułatwienia i każdy z nas może ustawić  sobie przelew cykliczny, który będzie 
raz w miesiącu wychodził, gdzie nie będzie też  już  obciążał  naszej głowy, żeby o tym pamiętać  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję  

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — ja jeszcze dopowiem, że indywiduhme informacje 
poszły na miasto. Teren wiejski z uwagi na to, że w większości jest zbierany przez Sołtysów 
opłata, chociaż  nie we wszystkich sołectwach. Dzisiaj mam już  na 5 sołectw wydruki 
informacyjne do mieszkańców, gdzie Sołtysi nie chodzą, co miesiąc i nie zbierają  tej opłaty. 
Więc tam będziemy też  sukcesywnie dosyłać  też  mieszkańcom taką  informację, że też  mogą  
wpłacać  na to indywidualne konta 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję, proszę  Radna Górn lak 

Pani Radna Barbara Górniak - Szanowni Państwo Analiza gospodarki odpadami 
komunalnymi zaczęliśmy od stwierdzenia, ze bilans nam się  nie zamyka. Ja chciałabym 
zwrócić  uwagę  i może byśmy w tym kierunku też  zaczęli myśleć, co zrobić, bo przecież  w 
cywilizowanych krajach na odpadach komunalnych się  zarabia, gdyż  są  ogłaszane przetargi o 
odbiór odpadów komunalnych, to firmy się  biją  o taki kontrakt. Natomiast ja nie widzę  żadnych 
efektów, żeby zmobilizować  mieszkańców, żeby bardziej selektywnie np. te odpady 
segregowali. Nie widzę  działań  ze strony firmy, która te odpady komunalne zbiera, żeby 
prowadziła w tym kierunku jakieś  działania., jakieś  zachęty. To po prostu myślę, że dla każdej 
firmy może tak powiem jak spojrzałam na te słupki, które tutaj są  to pozyskiwanie tych 
odpadów, które później są  jeszcze raz przetwarzane i wykorzystywane, to jest mało. Z drugiej 
strony widzę  takie niepokojące zjawisko, że ostatnimi czasy, w ostatnim roku przybywa nam 
śmieci na lokalnych drogach, polach, nieużytkach. Słuchajcie Państwa wiecie, jakie to są  śmieci 
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to jest: szkło, plastik, to są  surowce jak gdyby wtórne, które łatwo jest przetworzyć. My myślę, 
że powinniśmy tutaj nie na sesji, ale zbierają  się  Radni na komisjach i łącznie z tą  firmą, która 
odbiera od nas odpady zastanowić  się, co zrobić, żeby tych odpadów było więcej, tych 
selektywnych. Wówczas może ta firma zarabiając. na  tych kosztach, na tych surowcach nic 
będzie wprowadzała tak dużych kosztów. Proszę  Państwa zawsze będzie tak, że jak będziemy 
kalkulowali koszty odbioru tych śmieci, to będziemy na minusie, to jest normalna sytuacja. 
Natomiast w innych krajach tak nie ma, w niektórych dzielnicach Szczecina proszę  Państwa 
firmy nie dadzą  sobie wyrwać  takiego kontraktu obniżają  ceny, startują  do przetargu, bo to jest 
dla nich świetny biznes, dziękuję  

Pan Jan Mazura Przewodnicz qcy Rady Miejskiej — dziękuje bardzo, Pani Burmistrz proszę  w 
tym momencie 

Pani Monika Kubniiiska Burmistrz Węgarzyna — ja muszę  teraz, bo jeśli rozgorzeje dalej 
dyskusja to muszę  coś  sprostować. W dokumentach jest, ale to może umknęło uwadze. Musimy 
rozróżnić  jaku nas system wygląda. Odbiorem śmieci zajmuje się  inna firma a utylizowaniem, 
przerabianiem i sprzedawaniem zajmuje się  inna firma i o ile mamy wpływ, albo inaczej my 
dokonujemy organizacji przetargu na odbiór o tyle nie mamy żadnego prawie, że wpływu na 
to, do jakiej firmy te śmieci mają  trafić. Jesteśmy członkiem Celowego Związku Gmin R — 
XXI, który pozyskując środki unijne wybudował  Zakład, do którego dostarczane są  śmieci z 
gmin członkowskich, czyli z tych 27 czy 28 gmin, które tworzą  ten związek. I nie mamy 
wpływu, że my możemy sobie te śmieci nasze, wyprodukowane, wytworzone w naszej gminie 
sprzedać  i na tym zarobić. Sprzedaje i zarabia na tym Związek, Celowy Związek Gmin, albo 
inaczej Zakład w Słajsinie. My nawet nic mamy prawa, gdzie indziej naszych śmieci odstawić. 
I to należy zrozumieć  zanim przejdziemy do dyskusji dalszej, bo gdyby było tak jak wcześniej 
przed wprowadzeniem opłaty śmieciowej, to firma, która nas obsługiwała potrafiła pewne 
rzeczy świadczyć  nam nieodpłatnie, świadczyć  naszym mieszkańcom nieodpłatnie. Nikt nie 
wymagał  od nas tego, żadne prawo, żeby były pojemniki na śmieci segregowane lub na te PET 
-y a prawie w każdym sołectwie mieliśmy te pojemniki i one były nawet za darmo odbierane. 
Dlatego za darmo, że firma to później sprzedawała i pokrywała sobie koszty, więc nie obciążała 
ani gminy ani mieszkańców. Teraz tak nie jest nasze śmieci musza być  przetransportowane do 
Staj sina i na ten transport organizujemy przetarg. Natomiast muszą  trafić  do tego Słajsina i my 
musimy zapłacić  na bramie za każdą  tonę  dostarczanego odpadu a to Słajsino sobie segreguje, 
rozkłada, przetwarza, sprzedaje 

Pan Jan Mazura Przewodniezacy Rady Miejskiej - Radny Szyłowicz delegat do R — XXI 

Pan Radny Bogusław Szyłowiez — Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz 
od selektywnej zbiórki odpadów nie ma odwrotu. Musimy sobie z tego zdać  sprawę  i muszą  
sobie z tego zdać  sprawę  mieszkańcy naszej gminy, nie ma odwrotu, a wręcz sprawa będzie 
jeszcze bardziej dociśnięta. Parę  dni temu ja uczestniczyłem w Konferencji zorganizowanej 
przez Celowy Związek Gmin do realizacji swoich zadań  i tam była mowa na ten temat, że 
śmieci powinny krążyć  w obiegu. Ze śmieci selektywnie zbieranych powstaje produkt, który 
później wchodzi znowu do obiegu. Chodzi o to, żeby jak najdłużej a jak najmniej było odpadów 
z tego, taki jest cel. Do tego dążymy, a do tego jeszcze daleka droga jest. Sprawy mogą  ulec 
zmianie ze względu na to, że Ministerstwo Ochrony Środowiska pracuje obecnie nad ustawą, 
która ma się  ukazać  prawdopodobnie w HI kwartale tego roku, szereg rzeczy ma być  
zmienionych. Przepisy mają  być  dostosowane do przepisów Unii Europejskiej tak jakby 
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zunifikowane bardziej. Ja to wszystko mówię  tak w skrócie, żeby Państwu naświetlić  tą  
sytuację. Dalej w zachodniopomorskim do tej pory były 4 regiony, które zajmowały się  zbiórką  
odpadów komunalnych: Szczeciński, Szczecinecki, Świdwiński i Celowy Związek Gmin 
przetwarzaniem przepraszam tych opadów. Obecnie powstaną  dwa regiony, jak to będzie 
wyglądało, nie wiem można rozumieć  

Pani Monika Kuitm5iska Burmistrz Węgorzy« — dla nas nic się  nie zmieni, dla innych tak, 
bo mogą  sobie teraz wybierać  bardziej opłacalne 

Pan Radny Bogusław Szyłowicz — zadziwiło nas wszystkich biorących udział  w Konferencji, 
zadziwił  nas plan opracowany przez konsultantów z Poznania plan dla naszego Regionalnego 
Zakładu Gospodarki Odpadami perspektywicznie, jako, że Związek posiada jeszcze dodatkowe 
30 ha, które chce koniecznie zagospodarować  i słowa o wybudowaniu hotelu i gastronomi 
basenu rozśmieszyły nas wszystkich, takie są  założenia. Następna sprawa przekształcenie 
Związku w spółkę. Jak nas poinformował  Związek, jako taki nie będzie mógł  zarządzać  swoimi 
finansami, o ile nie zostanie przekształcony w spółkę. Nie ma jeszcze tego wymogu, ale z tego 
jak nas poinformowano Celowy Związek Gmin już  czyni starania, żeby tą  Spółką  powstać. 
Padały głosy z sali‚ dlaczego wychodzicie przed szereg poczekajcie aż  Ministerstwo 
Środowiska Was troszeczkę  przyciśnie. Więc ta sprawa jeszcze nie jest rozwiązana. jeżeli 
Związek zostanie przekształcony w spółkę, to podejrzewam, ze my będziemy od tej spółki 
bardzo uzależnieni. Jeżeli chodzi o wywóz śmieci, opłaty i może jeszcze jakieś  dodatkowe 
opłaty to tak w skrócie, dziękuję  bardzo 

Pan Jan Mazur°,  Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  bardzo za informacje i szkolenie, 
Radna Gómiak 

Pani Radna Barbara Górniak — ja mam tylko takie pytanie, jesteśmy członkiem, jakie prawa 
mają  wszyscy członkowie tego Związku? Powstał  taki Związek Gmin, to w skład muszą  
wchodzić  poszczególne gminy. Jeżeli taki człowiek od nas jest delegowany, to nie mamy 
żadnego wpływu na działalność? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy« — mamy, oczywiście głosujemy na Walnym 
tylko jest, że jest demokracja i przechodzi ta propozycja, za którą  opowiedzieli się  w 
większości. Ja powiem, może nie powinnam, ale powiem, bo to ja też  zabieram często głos na 
tych Walnych. Związek jest bardzo dziwnym tworem i bardzo trudnym do upilnowania nawet 
tak powiem. Zmieniają  się  włodarze, bo wiadomo, co 4 lata są  wybory i różnie to bywa, więc 
niektórzy nowi zanim się  wdrożą, zanim popatrzą, o co tam chodzi, to już  inni przegłosują  i 
powprowadzają. To, co Pan Szyłowicz mówi, bo jest również  delegatem wraz ze mną  naszej 
gminy reprezentantem na tych Walnych w Siaj sinie, wie, o czym mówię, że jest bardzo ciężko 
pilnować, bardzo ciężko przeforsować  pewne rzeczy. Jeszcze w poprzedniej kadencji 
kilkakrotnie próbowałam prosić, wnioskować  o wprowadzenie lap, takiego działania 
motywacyjnego do zbierania śmieci w sposób selektywny, że np. im więcej będziemy mieć  
tych śmieci selektywnych tym procentowo mniejszą  opłatę  będziemy płacić  za 
niesegregowane. Po to, żeby gminy zobaczyły, że jest sens starać  się  dobrze segregować, bo 
wtedy nam wszystkim to wychodzi taniej i może być  mniejsza, niższa opłata śmieciowa nie 
podjęli w ogóle tematu, kilkakrotnie to wnioskowałam. I nawet to, co Pan Szyłowiez mówi 
odnośnie przekształcenia w Spółkę  z o.o. tak naprawdę  też  nie wiem, czy jest taka faktyczna 
potrzeba. Czy to jest tylko pomysł, który próbuje się  przeforsować  
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Pan Radny Bogusław Szyło wicz — ponoć  Ministerstwo do tego zmierza 

Pani Mimika Kubnińska Burmistrz Węgorzyna - wie Pan, jakie różne rzeczy tani zastaliśmy, 
to, co Pan mówił  województwo było podzielone na 4 obszary. Pojawiła się  propozycja 
wynikająca chyba z dyskusji w Marszałkowie, w sejmiku naszego województwa, żeby zrobić  
2, przecież  to nie myśmy o to wnioskowali. Tylko to był  projekt wypływający z Sejmiku i 
przyjechał  jeden z Radnych Sejmiku i próbował  bronić  nas przed samym sobą, pamięta Pan tą  
sesję? Więc naprawdę  ciężko jest cokolwiek przeforsować, liczby i wyliczenia, które są  
podstawą  do uchwalania kolejnych stawek nie znając szczegółów, nie mając dostępu do 
konkretnych dokumentów trudno nam dyskutować  i obalać, że jest inaczej. My próbujemy, 
zadajemy mnóstwo pytań, żądamy konkretnych analiz, poprawnych analiz, bo potrafimy 
wyłapywać  błędy i nieścisłości w tym wszystkim i co zauważamy i należy też  głośno 
powiedzieć, że Zakład, czy Związek prowadzi bardzo rozrzutną  politykę. W życiu bym się  na 
pewne działania nie odważyła, jako włodarz gminy mi jest żal, szkoda, albo jestem zbyt chytra 
w wydawaniu budżetowych pieniędzy. Ja ze złotówki staram się  zrobić  dużo rzeczy, a oni z 
kilku złotówek nie potrafią  jednej tej samej rzeczy zrobić  

Pan Jan Mazuro PrzewodniczacyRatly Miejskiej — dziękuję  Pani Burmistrz, Radny Szymko 

Pan Radny Jan Szymko — nie mogłem być  na Komisji, ale wszyscy pamiętają  jak ustawa 
śmieciowa wchodziła w życie w 2013 roku, to miało być  tak dobrze w każdej gminie, jeśli 
mówiąc krótko chodzi .o śmieci. Doświadczenie pokazało jadąc przez poszczególne gminy, ze 
nic się  nie zmieniło tych wysypisk powstaje, śmieci leżą  po rowach, to pokazuje życie. I 
zgadzam się  z Panią  Burmistrz, że np. w naszej gminie to funkcjonuje i jest zorganizowane 
dobrze, ale przeraza mnie to, ze kwota długu wynosi 176.000,00 zł  i to mnie przeraza, że te 
stawki za obsługę, czyli administracja jest na jednym poziomie, bo 110.000,00 zł  jest przez 
ostatnie 3 lata. Natomiast każdy, kto płaci systematycznie regularnie za śmieci tam 12,50 zł, 
czy inną  stawkę, jako mieszkaniec naszej gminy, to pośrednio będzie musiał  zapłacić  jeszcze 
tą  kwotę  176 tam parę  złotych nie wiem, ile to wypadnie, nie przeliczałem tego, to mnie 
niepokoi. Jest to fajnie zrobione w tabelkach, słupkach, wykresach, są  podane ilości deklaracji 
1.832 deklaracje są  podane miejscowości, liczba mieszkańców, ale gdybym się  np. zapytał  
swojego sołtysa Pana Stępnia Zwierzynck chyba 179 mieszkańców, jaka ilość  osób jest na 
deklaracjach? 

Pan Stanisław Stępień  Sołtys Sołectwa Sarnikierz— nie jestem zorientowany 

Pan Radny Jan Szymko  - nie wiem, czy te deklaracje, czy ta ilość, która jest wykazana 
porównując do liczby mieszkańców, czy to jest uszczelnione. Myślę, że tu są  pewne rezerwy 

Pani Maria Banasik Sekretarz Gminy — nie równają  się  

Pan Radny Jan Szymko ja nie wyobrażam sobie, że to będzie się  równać  100%, ale ten 
procent tych, co nie płacą  powinien być  bardzo niewielki. Są  takie glosy, podejrzewani, że w 
większości Sołectw, że ten i ten nie płaci np. to ktoś  musi za to zapłacić. Przyjedzie ZUK 
zabiera te śmieci, nie wiem jak to funkcjonuje. To jest takie chyba niepokojące, bo faktycznie 
jak gdyby w ostatnich latach to zadłużenie się  zmniejszało, ale ona ciągle wisi. Będzie nowy 
budżet i trzeba będzie znaleźć  pieniądze., żeby to wyrównać, żeby się  to zbilansowało. To, że 
Ministerstwo myśli coś  innego my mieszkamy w Gminie Węgorzyno i mamy problem 
śmieciowy jest przed nami 
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Pan .1an Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, proszę  Radna Kamińska 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — ja bym chciała tutaj troszkę  
Basię  wspomóc, ale wydaje mi się, że śmieci, tak jak było powiedziane wszędzie śmieci na 
siebie zarabiają. U nas dziwnym trafem Związek, a my na śmieciach nie my tylko Związek, 
czyli Słajsino traci. Dla mnie tak na logikę  te śmieci podwójnie zarabiają, my segregujemy chcą  
jeszcze bardziej segregowane. Tak jak Pan mówi jeszcze bardziej nas tam przyduszą  do 
selekcji, dajemy im gotowy produkt. Oni ten produkt na tych liniach puszczają. i zaraz go 
sprzedają. Nie dość, że dostali pieniądze od nas, że żeśmy to tam dali za chwilę  oni w ogóle 
oddają  to, jako sprzedane i jeszcze tam drugi raz, czy trzeci chcą  przerobić  to samo. Więc mi 
się  wydaje, że problem polega na tym, że te śmieci są  za, za duże pieniądze oddawane do 
Skjsina, bo to jest podwójny zysk dla nich. l teraz to, ze oni myślą  w perspektywie o hotelu ja 
się  wcale nic dziwię. Mają  kasę  gotową, przysyłają  im śmieci, przysykią  im pieniądze oni z 
tego robią  pieniądze kolejne, więc, o czym myśleć? O wypoczynku tylko. Ja uważam, nie wiem 
jak na to marny wpływ, bo tych dwóch głosów za wiele nie zmienimy, ale wydaje mi się  nic 
wiem czy jakąś  deklarację, czy uchwałę  cokolwiek podjąć  o tym, żeby zrewidować  wydatki i 
w ogóle myślenie Związku, bo to jest niewłaściwe myślenie. Jeżeli mówimy, że cały świat 
zarabia na śmieciach, każdy o tym wie, że się  o to biją, o śmieci, a u nas biją  się  o pieniądze od 
Rady, to jest nie tak 

Pan Radny Jan Szymko — Związek zarabia 

Pani Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej — to jak oni chcą  hoteli, to my 
chcemy obniżki śmieci, to chyba logiczne. Mi się  wydaje. ze tutaj coś  trzeba z tym faktem 
zrobić, bo oni za drogo chcą  

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  Radna Górniak 

Pani Radna Barbara Górnic& — podsumowując proszę  Państwa Celowy Związek Gmin, czyli 
delegaci, którzy podejmują  decyzje. Od nas dwóch jedzie na Walne, podejmują  decyzje. 
Spotkajcie się  na neutralnym gruncie, zaproście wszystkich członków a nie w Słaj sinie. 
Następnie proszę  Państwa, czy nie można poprosić  kontrolę  w tym Słajsinie, jakie są  dochody, 
bo może się  okazać, że mogą  taniej od nas kupować  te śmieci, znaczy brać  te śmieci. Także, 
tutaj wszystko jest do zrobienia dopóki jesteśmy w Celowym Związku Gmin. Jeżeli zostanie, 
to przekształcone w spółkę  wtedy już  nic nic będziemy mieli do powiedzenia, więc naprawdę  
teraz jest czas, żeby coś  zrobić. W spółkę  jak przekształcą, to juz będzie po wszystkim 

Pan Jan M.azuro Przewodniczący Rady Miejskiej — bardzo dziękuję  Radnej. Czy są  głosy w 
dyskusji? 

Pani Monika Kubnifisha Burmistrz Węgorzy« - ich podejście jest takie, że chcieli nawet 
zmienić  statut i pozbawić  nas prawa głosu tych małych gmin. Chcieli zrobić, że ilość  głosów 
będzie uzależniona od ilości mieszkańców po to, żeby starczyło, że 3 duże gminy się  spotkają  
i przegłosują  wszystko, co będą  chcieli 

Pani Radna Anna Łukasza —jak będzie Spółka, to też  tylko Zarząd będzie decydował  

Pani Radna .Barbara Górniah - ja tylko powiem 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę  
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Pani Radna Barbra Górniak —tak jak Pani Burmistrz dobrze tutaj mówi, że 3 duże gminy się  
spotykają, nie proszę  Państwa to się  spotyka 3 ludzi, którzy reprezentują  te gminy, a przekonać  
do siebie 3 ludzi to jest bardzo łatwo, ale przekonać  do siebie 3 gminy to nie, więc może 
zacznijmy od tego 

Pan Radny Jan Szpilko — 3 gminy to jest zero, tam jest 50 członków żeby się  dogadać, więc 
wiem jak tam było, to jest nierealne 

Pani Radna Barbara Górniak - to nie jest problemem przekonać  do siebie ludzi, którzy 
reprezentują, bo tak to będziemy w kółko się  kręcić  

Pani Monika Kub:116kt Burmistrz Węgorzyna słuchajcie Państwo chyba trochę  mnie 
znacie, że ja krzywdy gminie nie chciałabym w życiu uczynić. I jestem bardziej z tych 
walecznych i nieraz powinnam się  ugryźć  w język i nie nie mówić, ale jak widzę, że jest źle, to 
mówię. Naprawdę  tam w pojedynkę, lub w kilka osób się  nie da się  nic zrobić  

Pani Radna Barbara Górniak — może ludzie pojadą, tak jak mówię  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — tam Radny Szyłowicz jest naszym 
delegatem i informował, że na tym Słajsinie to oni zysków nie lubią, jak gdyby ledwie 
funkcjonują. Chcą  podwyżki, żeby te śmieci u nich te unieszkodliwianie były droższe. 
Wspominał  Pan, że w ubiegłym roku udało się  przystopować, ze tych podwyżek nie 
wprowadzili, ale to przy głosowaniu wszystkich delegatów praktycznie, co na Walnym 
głosujecie, ale może dojść  taka sytuacja, że tzw. lobby przeciągnie na drugą  stronę  i jednym 
głosem może się  okazać, że śmieci wzrosną  unieszkodliwianie u nich o powiedzmy 20%. I to, 
że mamy stawkę  niższą  praktycznie niż  nam kalkulacja mówi, to my de facto tym wszystkim 
mieszkańcom dofinansowujemy tą  różnice w zależności od ilości śmieci 

Pani Radna Jadwiga Kamińska Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej - my trzeba tak uczciwie 
powiedzieć  my finansujemy Zarząd w Słaj sinie 

Pani Radna Grażyna Kata - mi się  wydaje, że musimy zacząć  od siebie. Musimy znaleźć  te 
osoby, które nie płacą, chyba nie będzie takim problemem 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — na 550 tys. to tylko 176 jest tych zaległości 
a te 350 to jest właśnie ta różnica niedoszacowania stawki. Nawet gdyby te 100% płaciło to i 
tak mainy te 300 ileś  tysięcy 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej -- nie mamy żadnych płatności dla Słaj sina 
dla firmy odbierającej? Czyli de facto z naszego budżetu tą  różnicę, to już  żeśmy dofinansowali. 
Zalegają  ludzie i zapytam jak to z tą  ściągalnością, bo mam świadomość, ze część  ludzi nie ma 
pieniędzy i pewnie nie będzie płacić, ale jest ta egzekucja skuteczna powiedzmy? 

Pani Marta Banasik Sekretarz Gminy — oddajemy tytuły do Urzędów Skarbowych i egzekucje 
prowadzą  Urzędy Skarbowe, ale szczerze mówiąc nie wiem jak wygląda ta ściągalność  

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej - myś lę, że w tym punkcie będziemy 
kończyć  tą  Analizę  stanu gospodarki, bo to mamy dokument, na którym mamy cały przegląd 
od początku rozwiązywania tych problemów śmieci. Po tych paru latach, to sami Radni 
zauważają  ta edukaela kuleje. ja u siebie to na swojej miejscowości mieszkańców z bloków 
musiałem przekonywać, że Wy za te śmieci zapłaciliście „Nie będę  płacił" to mi walą  tam do 
parków. Ja sprzątam, wywożę, mówię  Wy zapłaciliście za śmieci, W tej chwili, jeżeli gmina 
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wyśie pracownika, czy tam ludzi do posprzątania, to wejdzie, jako dodatkowy koszt do straty. 
„jak. ja zapłaciłem?" Masz stawkę  ustaloną  i to wszystko ma iść  do pojemnika i to tak trochę  
pokutuje stare myślenie jeszcze. Pewnie ta edukacja, co w szkołach trwa, co są  różne te 
szkolenia, może tam ich jest za mato, ale to dopiero to pokokatie będzie wiedziało, że na 
śmieciach trzeba segregować, co mówił  Radny Szylowicz nie ma odwrotu. My, jako ludzie, 
cywilizacja robimy tych śmieci bardzo dużo. Jak popatrzymy na ilość  ton w tej analizie, ile tych 
śmieci wywieziono, kto był  ze starszych Radnych na wycieczce w Słaj sinie, to ja mam 
wyobraźnie, ile może tych śmieci być. Byłem zdziwiony tą  wielkością  tych hałd, ile człowiek 
tych śmieci może wyprodukować  i stoimy przy tym. Jeżeli nie będzie głosów w dyskusji, bo 
my do tematu wrócimy jak przyjdzie temat ustalenia stawki za śmieci, to wtenezas poprosimy 
przedstawicieli ze Słajsina i będziemy już  podejmowali decyzje już  bardziej bolesne. To jest 
ocena stanu gospodarki. Proszę  o stanowisko Komisji 

Pan Radny Zbigniew Białek (Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej) — Komisje 
z Analizą  się  zapoznały 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  

4) Burmistrza z działalności 	, 

Pan Jan Mazura,  Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  w związku z tym przechodzimy 
do następnego punktu Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. Po informacji Pani 
Burmistrz ogłoszę  przerwę  

Pani Monika KuźMińska Burmistrz Węgorzy« — dobrze to zapraszam na fotorelację  
(fOtorełacia stanowi załącznik nr 4 do nini£Iszeo protokołu)  

- 5 kwietnia brałam udział  w pakowaniu paczki dla Rodaka i Bohatera na Kresach w 
ramach przedświątecznej paczki, ponieważ  gmina jest partnerem takiej akcji 

- 8 kwietnia, jak co roku od 9 lat odbywał  się  Gminny Konkurs na Najładniejszą  Palmę  
Wielkanocną  w Przytoniu. To tutaj szybciutko powiem I miejsce zajęła palma Przytoft, 
II miejsce Wiewiecko z Ginawą, III miejsce Sarnikierz, 2 świetlice również  osobno 
wystartowały i była jeszcze jedna nagroda równorzędne z 1 zajęło Sołectwo Połchowo, 
które ze swoją  palmą  pojechało na Babę  Wielkanocną  i tam zajęło I miejsce w kategorii 
palma. Natomiast ozdoba, jaką  przygotowała mieszkanka Runowa Pomorskiego zajęła 
II miejsce w kategorii ozdób, to takie efekty 

- 13 kwietnia odwiedził  nas Pan Poseł  Artur Szałabawka wraz Ze swoją  mamą, która była 
też  Posłanką  swego czasu II kadencje przekazując dużo prezentów dla naszych 
przedszkolaków. Te prezenty pochodzą  z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa, ponieważ  co roku były przeznaczane pieniądze na gadżety promocyjne. 
Obecni Posłowie stwierdzili, że te gadżety bardziej by się  przydały w kimnie zabawek 
edukacyjnych do Przedszkola i taką  inicjatywę  podjęli i z tego mamy taki efekt, że 
nasze Przedszkole zostało doposażone naprawdę  w wiele fajnych gier edukacyjnych, 
w książeczki z baśniami, wierszami naszych narodowych poetów. Tutaj mamy 
zadowolone buzie przedszkolaków. Teraz się  umawiamy na czytanie 

to wszystko, jeśli chodzi o fotorelację  natomiast działań  było dużo więcej: 

— 30 marca bratam udział  w kolejnej rozprawie w Sądzie Rejonowym dots nieszczęsnych 
suchych drzew. Kolejna jest 18 maja i to jest ten wątek karny z oskarżenia Pani 
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Prokurator. Natomiast wątek administracyjny to 9 marca odbyło się  posiedzenie w 
Wojewódzkim Sądzie Administracyjnym, który wydał  wyrok, od którego 13 kwietnia 
złożyliśmy apelację  do NSA 

— 6 kwietnia byłam w Warszawie reprezentując Gminę  podczas posiedzenia sejmowej 
Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi tematy były bardzo ważne, bliskie naszej gminie, 
były związane z. inirastrukturą  drogową  i wodno - kanalizacyjną. Mieliśmy możliwość  
zgłaszania swoich uwag do czy projektów, czy obecnych naborów i to uczyniliśmy. 
Również  poruszałam temat realizacji obwodnicy H etapu, obwodnicy Węgorzyna w 
ciągu drogi krajowej. Wiceminister Szmit zadeklarował, że nad tematem jeszcze raz 
się  pochylą  i udzieli już  później konkretnej informacji 

— Sołtysa nowego Państwo już  poznali 
— 21 kwietnia brałam udział  w X Gali Sportu Powiatu Łobeskicgo, tam również  nasi 

mieszkańcy byli nagrodzeni za swoje osiągniecia i wkład w sport 
— 24 byłam. w Koszalinie na spotkaniu organizowanym przez Wojewodę  dot. sieci 

gazowej i dalszym zgazyfikowaniu gmin, w tym Gminy Węgorzyno. Chciałam 
powiedzieć, że Polska Spółka Gazownicza jest to 'spółka państwowa i widzę  lepszą  
zmianę  w podejściu do tematu i odbiorców, gdyż  do tej pory ja prosiłam o to, aby 
zaprojektowali, ujęli w swoich planach inwestycyjnych naszą  gminę. Zabiegałam o to, 
żeby do naszych mieszkańców rozdać  formularze ściągnięte z ich strony, czyli wnioski 
o przyłączenie. W tej chwili jest u nich taka zmiana, że sami o to zabiegają  kontaktują  
się  z gminami, chętnie chcą  brać  udział  w spotkaniach, jakie w tym temacie gmina 
zorganizuje mniejsze, czy większe, czy może jakieś  cykliczne. Przedstawili również  
informacje, co w temacie gazu, jak chcą  zabezpieczyć  mieszkańców. 'W związku z tym, 
ze do tej pory gaz docierał  do nas transportem kołowym z Amsterdamu, z Holandii 
przede wszystkim teraz będzie drogą  morską. Mamy te zbiorniki w Świnoujściu i 
dzięki temu będą  tam dostarczane, dostarczany będzie gaz. Również  będzie drugie 
wejście tego gazu na ląd będzie między Niechorzem a Pogorzelicą. Umowy są  
podpisane na najbliższe 20 lat, więc mamy taką  pewność  i stabilność  w tym temacie. 
Nie musimy już  się  bać, że Rosja zakręci kurki i będzie żądała większych cen. Nie 
jesteśmy uzależnieni o tak, jesteśmy zabezpieczeni. Przedstawili również  koszty 
przyłączenia do sieci gazowej, że do każdego budynku budowa takiego przyłącza do 
15 mb będzie wynosiła 1.847,00 zł. Jeśli będzie dłuższy odcinek, to za każdy następny 
70,00 zł. Natomiast wyliczone zostały również  tez koszty związane z budową  instalacji 
wewnątrz mieszkania i jeśli ktoś  zdecyduje się  na ogrzewanie gazem na używanie gazu 
tylko do celów kuchni, gotowania i ciepłej wody użytkowej, to jest to koszt ok. 
2.500,00 zł. Natomiast, jeśli oprócz gotowania, podgrzewania wody ciepłej użytkowej 
również  chce ogrzewać  swoje mieszkanie jest to koszt 7.500,00 zł, więc to nie są  jakieś  
bajońskie kwoty, to nie są  kwoty, których nie można udźwignąć. Wiadomo, że też  coś  
za coś  może taniej wychodzi radzenie sobie różnymi sposobami, przywiezieniem sobie 
drewna, ale nieraz nie ma takiej możliwości. Nieraz stan zdrowia nam nie pozwala lub 
po prostu też  jesteśmy nie ukrywając starzejącym się  społeczeństwem i czasem w 
lokalu jest tylko 1 starsza osoba, której młody człowiek nie zawsze jest w stanie pomóc. 
Więc. tutaj ma takie udogodnienie, że ma zapewnione, czysto i ma ciepło w każdym 
czasie, kiedy jest potrzebne. Więc w najbliższym czasie będziemy organizować  
spotkanie z przedstawieniami Polskiej Spółki Gazowniczej. Na razie póki, co jest 
projektowany kolejny odcinek od Węgorzyna w stronę  Runowa ulicą  Nowy Świat i to 
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już: trwa. Natomiast kolejny etap tj. Runowo. Projektowane jest tutaj na razie ten 
kawałek od Ośrodka Zdrowia, koniec. Runowskiej na Nowy Świat i to już  jest 
projektowane. Natomiast następne ich działania będą  w kierunku Runowa, chyba, że 
po spotkaniach okaże się, te w innej części naszej gminy lub naszego miasta będzie na 
tyle chętnych, że będzie się  opłacało spółce pociągnąć  sieć  w innej części. To wszystko 
jest kalkulowane, jeśli spółka ma odbiorców, albo potencjalnych, albo chętnych 
wyrażających chęć  i za interesowanie to w tamtym ternie będzie w pierwszej kolejności 
inwestować  

— wczoraj bratam udział  w uroczystości przywitania ze sztandarem nowego Komendanta 
Powiatowej Policji w Lobzie Pana Komisarza Zbigniewa Dankowskiego on już  chyba 
od grudnia jest na naszym terenie, ale pełni obowiązki. Teraz już  jest, że tak powiem 
połnopraN.vnym Komendantem 

— odbywały się  również  spotkania z Dyrektorami placówek oświatowych w sprawie 
arkuszy organizacyjnych na przyszły rok. W tej chwili te arkusze będziemy wysyłać  
do Kuratorium o zaopiniowanie. Powinny być  zaopiniowane przez Związki 
Nauczycielstwa Polskiego i z tym jest problem, bo Związek NSZZ Solidarność  
zaopiniował. Natomiast Związek Nauczycielstwa Polskiego, który toz był, że tak 
powiem inicjatorem tych strajków niedawno odbywających się  robi problemy, nie 
odbiera pisma, nie odbiera tych projektów, odmawia opiniowania. Tak naprawdę  nie 
wiadomo, gdzie jest siedziba, bo na jednych jest, ze na Niepodległości w Lobzie na 
innych jest, że na Bema, na pieczątce jest, co innego na piśmie jest, co innego. Marny 
pełną  dokumentację  jak nasze szkoły wysyłały te arkusze, śledzona była przesyłka. 
Niestety dzisiaj, czy wczoraj otrzymane zostało pismo, ze szkoły po terminie złożyły, 
gdzie jest to nieprawdą. I odmowa nie wiem, co to znowu są  za zagrywki i dlaczego, 
ale ta opinia nie jest dla nas wiążąca, ważniejsza jest opinia Rady Pedagogicznej, 
ważniejsza jest opinia Kuratorium. I nasze możliwości, co do organizowania edukacji 
w naszej gminie 

— dzisiaj również  odbył  się  Turniej Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym eliminacjo 
powiatowe. To już  od kilku lat w naszym Gimnazjum na placu za Szkołą  Podstawową  
się  odbywają.. Chciałabym tutaj pochwalić, ze w kategorii Szkól Podstawowych 
pierwsze miejsce zdobyła Szkoła Podstawowa w Runowie Pomorskim. W kategorii 
Gimnazjum były dwa gimnazja I miejsce nasze węgorzyńskie Gimnazjum, więc nasza 
gmina będzie reprezentować  powiat na wojewódzkim etapie 

— otrzymaliśmy dofinansowanie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej na zakup kamery termowizyjnej dla OSP Węgorzyno. Jak już  
jesteśmy przy strażach chciałabym też  się  pochwalić, że złożyliśmy do 30 stycznia 
zgłosiliśmy 3 zadania zrealizowane przez gminę  wraz z OSP Węgorzyno w latach 
2015-2016 do Ogólnopolskiego Konkursu o nazwie „Floriany", czyli inicjatywy 
najlepsze dla społeczności lokalnych z udziałem OSP i samorządów i została nasza 
jednostka i nasza gmina zakwalifikowana, nominowana w kategorii współpracy 
międzynarodowej do nagrody głównej. 4 maja będziemy ze strażakami pod Warszawą  
na uroczystości. Po raz pierwszy jest ten ogólnopolski konkurs zorganizowany 

— od poniedziałku rozpoczęły się  prace społecznic — użyteczne 13 osób z naszej gminy 
podjęło taką  pracę, będą  one trwały do 12 listopada 

— i teraz, jeśli chodzi o inwestycje ul. Kopernika H i UJ etap Państwo widzieli tutaj już. 
chyba mówiłam, że został  ogłoszony przetarg. I przetarg był  ogłoszony i mial się  
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rozstrzygnąć, czy oferty miały wpłynąć  do li kwietnia niestety został  unieważniony, 
ponieważ  oczywiście były 4 °feny, ale cena najkorzystniejszej oferty przekraczała 
kwotę, jaką  zamierzaliśmy na ten cel przekazać, ponieważ  teraz w tej chwili nie tylko 
cena jest tym decydentem, najniższa cena nie oznacza, że oferta wygrała są  jeszcze 
inne, co najmniej 2 kryteria, które muszą  być  w przetargu. I w pod sumie się  okazało, 
ze ta oferta najtańsza nie jest najlepszą, a najlepsza nie ma najtańszej ceny. I został  
ogłoszony drugi przetarg otwarcie 8 maja 

— aglomeracja poprawki tego I etapu, końcowy etap zleconych działań  inżynierskich 
zmierzających do poprawy, jakości technicznej wykonanej kanalizacji i zapewnienia 
bezproblemowej eksploatacji. Za chwilę  jak dostaniemy już  te dokumenty będziemy 
mogli ogłosić  przetarg na poprawki. Jeśli chodzi o aglomerację  11 będziemy składać  po 
raz kolejny wniosek o dofinansowanie. Poprzednio jak składaliśmy, czyli na Połchowo 
i Runowo i końcówkę  Runowskiej, Nowy Świat. Poprzednio, jak składaliśmy nie 
otrzymaliśmy dofinansowania zostaliśmy odrzuceni ze względu na brak załącznika, na 
który nie marny wpływu, tym załącznikiem jest aktualizacja KPOŚK — Krajowy 
Program Oczyszczania Ścieków Komunalnych. Tą  aktualizację  robi Ministerstwo 
zajmuje się  nią. Ma być  zaktualizowana w maju tego roku, więc mamy szansę, że w 
najbliższym naborze nie wiem, czy on został  ogłoszony, czy tylko zapowiedziany, ze 
za chwilę  będzie ogłoszony będziemy brać  udział  i mam nadzieję, że ten załącznik już  
będzie gotowy 

— dalej, jeśli chodzi o fundusze unijne, to złożony przez nas wniosek o zagospodarowanie 
jeziora naszego węgorzyńskiego od strony miasta, czyli promenada, parking przy 
Gimnazjum, 3 mola jest już  po ocenie formalnej i dobrze się  zapowiada, że marny 
szansę  uzyskać  dofinansowanie 

— do Marszałka złożyliśmy 31 marca 8 wniosków w ramach konkursu Granty Sołeckie 
2017 i zgłosiliśmy takie sołectwa: Połchowo na siłownie zewnętrzną, Sielsko na rynek 
— wiata, Kraśnik zakup komputerów do świetlicy, Lesięcin siłownia zewnętrzna, 
Runowo Pomorskie mini golf, Runowo boisko, Mielno remont pomostu, Mieszewo 
siłownia zewnętrzna. Powiem tak jak nie próbuje się  to się  nic nie ma. Natomiast takich 
grantów jest niewiele na całe województwo nie wiemy, jakie będziemy mieli szanse, 
ale myślę, że na taką  ilość  wniosków, to jakieś  granty otrzymamy. Grant też  nie jest nie 
wiadomo jak wysoką  kwotą  jest to do 10.000,00 zł  i takie musieliśmy wnioski i 
pomysły zgłaszać  

— złożyliśmy też  tego samego dnia 31 marca wniosek do Ministerstwa Sportu i Turystyki 
w ramach rozwoju szkolnej infrastruktury sportowej 2017 i tutaj na modernizację  
Stadionu Miejskiego, czyli to odwonienie i nawodnienie i przebudowa drogi pod 
łącznikiem Gimnazjum oraz remont szatni w sali gimnastycznej w Runcnvie 
Pomorskim wartość  projektu 1.555.000,00 zł  

— jeśli chodzi o nasze priorytetowe inwestycje, czyli budowa przedszkolo — żłobka, to 
Państwo wiecie, że w ramach kontraktu samorządowego złożyliśmy wniosek na tą  
część  żłobkową, ale to są  pieniądze raczej miękkie, a nie inwestycyjne. Tak, jak 
mówiłam, że z 1.020.000,00 zł  to na te konkretne budowy, czy adaptacje to jest tam 
chyba około 20.000,00 zł  czy 30.000,00 maksymalnie. Projekt stopniowo, bo nie 
wszystkie rzeczy mogliśmy wrzucić, które pierwotnie chcieliśmy, więc wartość  
projektu jest 784.000,00 zł. Dofinansowanie do tego ma być  ponad 630.000,00 zł  
jesteśmy już  po poprawkach, więc dobrze rokuje. I jeśli uda się  to uzyskać  będziemy 
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mieli zapewnione funkcjonowanie tego żłobka przez 2 lata, czyli już  wtedy nie 
będziemy musieli wydawać  swoich bieżących środków z budżetu, tylko będziemy 
mieli w ramach tego projektu. I drugim związanym z tym projcktem, jest projekt, który 
złożyliśmy 5 kwietnia, czyli, niecały miesiąc temu i już  jesteśmy po ocenie formalnej, 
wiec przeszliśmy i jesteśmy już  o krok dalej na tworzenie nowych miejsc wychowania 
przedszkolnego. Wartość  projektu jest ponad 390.000,00 zł  prawie 400.000,00 zł  a 
dofinansowanie ponad 330.000,00 zł. Jeśli to przejdzie to marny kilka rzeczy, które z 
inwestycji będzie można sfinansować  z tych pieniędzy, ale mamy na 12 najbliższych 
miesięcy zapewnione funkcjonowanie z tych środków. I to chyba wszystko, długa ta 
informacja, ale dużo rzeczy w międzyczasie się  wydarzyło pozytywnych 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej— dziękuję  Pani Burmistrz, informacja długą  
bo na poprzedniej sesji Pani nie było informacji, to jest teraz ta informacja taka. poszerzona 
można powiedzieć, na wcześniejszej nie była 

4.PoafKje uchwał  w sprawie: 

1) zmiany Uchwały Nr X1X/169/2016 Rady Afiejskiei w Wezorzynie z dnia 26 
października 2016 roku  w sprawie wyrażenia zRoily na sprzedaż  nieruchomości 
Lg_p_i_ido=j_jAiezaimdowanych położonych w obrębie 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - Wspominałem delikatnie o przerwie, ale 
myślę, mam te Panie ze Stowarzyszenia myślę, że jak Radni innej uwagi nie wniosą, to bym 
przeszedł  podjęcie uchwał  w sprawie i byśmy przeszli do projektu uchwały na druku nr 3 w 
sprawie tego Trzebawia to ja przeczytam, CZeW3 dotyczy, jeżeli nie będzie sprzeciwu Radnych 
to po tej projekcie uchwały zrobimy przerwę. Druk nr 5 uchwały, nie widzę  sprzeciwu. 
Przechodzimy do punktu 4 podjęcie uchwal w sprawie, projekt uchwały w sprawie. zmiany 
*Uchwały Nr XIX/169/2016 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 26 października 2016 roku w 
sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości zabudowanej i niczabu.dowanych 
położonych w obrębie Trzebawie — druk nr 5. Proszę  Pani Burmistrz niedawno podjęliśmy 
uchwałę., uzasadnienie mamy, może komentarz do tej uchwały? 

Pani Monika Kuźmirlska Burmistrz Węgorzyna — Szanowni Państwo podejmowaliście 
niedawno Państwo uchwałę  wyrażającą  zgodę  na sprzedaż  tych nowo powstałych 
nieruchomości, bo one powstały z podzielenia dużej działki. W międzyczasie mieszkańcy 
Trzebawia założyli Stowarzyszenie mając pomysł  na stworzenie miejsca świetlicy na swoje 
potrzeby. Wiadomo, że Stowarzyszenie ubiegając się  o dofinansowanie chociażby z LUD ma 
możliwość  zdobycia 90% wszystkich kosztów. Gdyby to samo chciała robić  gmina to gmina 
mogłaby otrzymać  63 z groszami % i to tylko do wartości netto. Więc warta jest gry ta sprawa. 
Całe szczęście, że pierwszy przetarg nic wyłonił  nabywcy i nie zostało to sprzedane. Ci 
mieszkańcy, którzy założyli Stowarzyszenie zwrócili się  do gminy o to, żeby wstrzymać  
procedurę  sprzedaży, żeby tej jednej działki, na której stoi ten budynek, w którym było 
mieszkanie komunalne, żeby nie sprzedawać, żeby przeznaczyć  na ten cel, żeby stworzyć  tam 
świetlicę  na potrzeby Sołectwa. Sołectwo miało zebranie wypowiedziało się  na ten temat 
wyrażono na to zgodę  i stąd ten projekt uchwały 

Pan Jan MaZUTO PrZeW0dilieZqey Rady Miejskiej - Dziękuję  Radny Szyłowiez proszę  
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Pan Radny Bogusław Szyłowiez w tym projekcie uchwały jest -wyłączona działka z 
budynkiem mieszkalnym, aby użyczyć  nieodpłatnie ten budynek Stowarzyszeniu musi być  
podjęta następna uchwała jak dobrze rozumiem tak? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy« — jaka? 

Pan Radny Bos,,usiaw Szyłowiez— o nieodpłatnym użyczeniu budynku temu Stowarzyszeniu 

Pani Maria Banasik Sekretarz Gminy - w ogóle procedury przy tym to będą  jeszcze wielkie, 
musi być  zmiana sposobu użytkowania itd. ale co do tego użyczenia Panie mecenasie? 

Pan Jem.,  Adamiec Radca prawny — do użyczenia nie trzeba uchwały 

Pan Radny Bog,usiaw Szylowiez - rozumiem o to mi właśnie chodziło, dziękuję  

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dobrze dziękuję  na tym etapie, może Panie 
ze Stowarzyszenia? Bo to świeże powstało to Stowarzyszenie tak? Macie pomysł? 

Pani 	- 18 kwietnia zarejestrowaliśmy właśnie Stowarzyszenie 17 osób Stowarzyszonych, 
które podjęli taką  decyzję, żeby odbić  się  od dna, bo nie się  w tym Trzebawiu nie działo. 
Zbieraliśmy się  pod gołym niebem, ewentualnie na zebrania wyborcze w autobusie a 
najgorszym jeszcze rozwiązaniem było zebranie się  w kościele, gdzie część  wsi jest innego 
zdania, że to nie jest miejsce na takie spotkania. Wobec tego frekwencja była marna. Ludzie 
zamknęli się  u siebie w domach przed telewizorami i ta społeczna działalność  zamarła jak i 
również  kontakty międzyludzkie. Powiem tak, nawet sąsiad do sąsiada rzadko zaglądał. W 
takim układzie jest to publiczne miejsce niezbędnie potrzebne. W związku z tym wystąpiliśmy 
tu już  byliśmy po rozmowie z Panią  Burmistrz, Panią  Sekretarz, że my, jako organizacja 
pozarządowa mamy większe szanse, żeby zdobywać  środki właśnie na integrację, na to, żeby 
coś  w tej naszej wsi się  działo. Wpisujemy się  jak gdyby w duży projekt, który gmina ma, bo 
jesteśmy też  nad jeziorem. A nasza wioska wygląda jak wygląda jakby sprzed 100 lat zamarło 
życie i nic się  nie dzieje. W takim układzie mamy prośbę  żeby pozytywnie przychylić  się  do 
naszego wniosku. Jeśli Państwo mają  jakieś  pytania to odpowiem 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  Pani ze Stowarzyszenia, myślę  
pomysł  przedni, żeby tylko pieniądze za tym pomysłem poszły, bo na pewno to, co było pytanie 
Pana Szyłowicz, to jest pierwszy etap wyłączenie ze sprzedaży, bo podpisywanie umów o 
użyczenie o inne, to już  praktycznie będzie odbywało się  u Pani Burmistrz, czy w Urzędzie 
Gminy. Oby jak najszybciej złożyć  ten wniosek o dofinansowanie i liczyć  na opatrzność, że te 
pieniądze dostaniemy, bo jeżeli my byśmy tych pieniędzy nie dostali, czy Stowarzyszenie by 
nie dostało to Radni mają  tą  świadomość, że to nie są  małe pieniądze na świetlice i z budżetu 
to tak ciężko wyrwać. My w tej chwili mamy w projekcie:, kolejka taka Sołectw jest, że każdy 
chciałby tą  świetlicę  już  mieć  a tam o Trzebawiu, to Pani powiedziała faktycznie, ze warto 
próbować  zrobić  z tego obiektu 

Pani ... ja jeszcze dopowiem 18 kwietnia zarejestrowaliśmy to Stowarzyszenie. Jesteśmy 
bardzo prężni, bo już  2 wnioski o granty poszły. Nie możemy akurat w kierunku przebudowy 
tego działać, bo go nie mamy fizycznie. Natomiast o inne granty żeśmy wystąpili i wnioski są  
złożone. Także my nie będziemy siedzieć  z założonymi rękami absolutnie. Współpracujemy 
ściśle z Sołectwem, gminą  i będziemy też  współpracować  z ościennymi wioskami. Także 
myślę, że ta integracja przy tym, że powstało nasze Stowarzyszenie to na terenie Gminy będzie 
większa, będziecie po prostu nas znać, dziękuję  
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Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — myślę, ze Radni nic ma, co dodać  tylko 
trzeba przegłosować  tą  uchwałę. Proszę  o stanowisko Komisji 

Pan Zbigniew Białek (Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej) — Komisje projekt 
uchwały na druku nr 5 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — kto z Radnych jest za podjęciem uchwały 
w treści jak brzmi projekt uchwały na druku nr 5? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólng liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za — 14 
Przeciw — O 
Wstrzymało sik — 
Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwala została podjęta 

Uchwała Nr =1205/2017 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 26 kwietnia 20/7 roku 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/169/2O6 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 26 
października 2016 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości 
zabudowanej i niezabudowanych położonych w obrębie Trzebawie 

(uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego prowkoitt)  

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — w związku z tym, że obiecałem przerwę, 
ogłaszam 15 minut przerwy 

-15 minut przenty - 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — po przerwie wznawiamy obrady, 
wznawiamy naszą  sesję. Jesteśmy w punkcie podjęcie uchwał  w sprawie i wracamy do 
porządku prawdziwego przyjęcie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 
Węgorzyno na lata 2017— 2019 druk nr 4. Mamy Panią  Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 
to jest gruba też  książeczka, to może Pani ogólnie omówić  

Pani Halina Jagiełka Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - Gminny Program Wspierania 
Rodziny jest też  dokumentem wymaganym ustawą  o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej, 
która obliguje do opracowania i realizowania 3 — letnich Programów Wspierania Rodziny. 
Program miał  być  już  wstępnie przedłożony w zeszłym roku, ale w związku z tym przy 
opracowywaniu tego Programu pomagała nam firma, która opracowywała Strategię  w związku 
z tyin, że to były trochę  lata wstecz, W.1 e c był  wniosek połączonych komisji, żeby uaktualnić, 
bo to są  programy 3 — letnie, więc będą  już  w oparciu o aktualne dane. Uaktualnialiśmy ten 
Program w międzyczasie zakończył  się  rok 2016, więc jeszcze dołożyliśmy ten 2016 do tego 
Programu. Przy okazji wkradły się  mak błędy, które trzeba było poprawić  tak się  zawsze przy 
poprawkach dzieje. W związku z tym jest on w takiej formie przedłożony musi on być  
przedłożony Radzie. Podlega. uchwaleniu także w takiej formie się  tutaj znalazł. Mogę  jeszcze 
tylko dodać, jak każdy Program opracowany musi być  oparty diagnozą. Ta diagnoza jest 
rzeczywiście obszerna i szeroka. W tej diagnozie od razu mogę  odpowiedzieć  Radnemu 
Nowackiemu, jak mówiliśmy o pomocy społecznej, tu są  wszystkie wskaźniki, które dotyczą  
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rodziny i tutaj wyraźnie widać. Ja mam akurat 21 stronę, wydatki na pomoc społeczną  tu 
ewidentnie maleją  chociaż  w stosunku do liczby rodzin i osób w rodzinach tego tak wyraźnie 
nie widać, ponieważ  decyzją  przyznane świadczenie to tutaj wydatki na świadczenia z pomocy 
społecznej w 2015 r, było prawie 1.050.000,00 zł, a w 2016 r. już  jest 1.016.000,00 zł  tu po 
finansach widać, że tu jest zmniejszenie się  tych wydatków. Chociaż  kolejna tabelka tutaj to 
jeszcze nie jest tak widoczne, ponieważ  w skali roku rodziny, które przyszły do nas w styczniu, 
lutym, marcu a więc zanim to świadczenie 500+ weszło w życie one tutaj są  wykazane, dlatego 
ten spadek nie jest taki widoczny, jak przy tym finansowym wskaźniku. W przyszłym roku 
podejrzewam, że będzie jeszcze większy spadek, to lak przy okazji Przy tej analizie wydatków 
na pomoc społeczną.. Także ten Program zostaje przedłożony z prośbą  o uchwalenie, dziękuję  

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuję, czy są  pytania do tego Programu? 
Nie widzę  pytań, proszę  o stanowisko Komisji 

Fan Radny Zbigniew Białek (Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej) - Komisje 
projekt uchwały na druku nr 4 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jim Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, kto jest za podjęciem uchwały 
w treści, jak jest na projekcie tej uchwały na druku nr 4, kto jest za? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za 15 
Przeciw — O 
Wstrzymało się  — O 
Pan Jan Mazura Prze- vadniczacy .Rady !!/fh-jski4 — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr )XV/206/20/7 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
z dnia 26 kwietnia 2017 roku 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 'Wspierania Rodziny w Gminie 'Węgorzyno na 
lała 2017-2019 

(uchwała stanowi załącznik nr 6 do ninieiszezo protokołu)  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — projekt w sprawie uchylenia uchwały nr 
XVIII/154/2016 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 21 września 2016 roku w sprawie 
przystąpienia przez Gminę  Węgorzyno do projektu budowy sieci kajakowych Pomorza 
Zachodniego — druk nr 6. Czy potrzebny komentarz do projektu tej uchwały? Nie widzę, czy 
są  pytania? Jeżeli nie ma pytań  do projektu tej uchwały, to kto z Radnych jest za podjęciem tej 
uchwały na druku nr 6? Stanowisko Komisji przepraszam 

.Pan Radny Zbigniew Białek — Komisje projekt uchwały na druku nr 6 7.aopiniewały 
pozytywnie 

W wyniku głosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 rudnych, 
głosowah) 
Za — 15 
Przeciw — O • ..• 
Wstrzymaft) się  — O 
Pan Jan Mazura Przewodniewy Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

..• 
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Uchwała nr XX V/207/2017 
Rady Miejskiej w 1+Alęgorzynie 
z dnia 26 kwietnia 2017 roku 

IV sprawie uchylenia uchwały ur XV111/154/2016 Rady Miejskiej w Węgorzynie z dnia 21 
września 20l6 roku w sprawie przystąpienia przez Gminę  Węgorzyno do projektu 
budowy sieci kajakowych Pomorza Zachodniego 

wała słane,d~lh nr 7 do niniejszego protokołuj  

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — projekt uchwały na druku nr 7 w sprawie 
przystąpienia przez Gminę  Węgorzyno do projektu „Kajak w sieci" Pani Burmistrz proszę  

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy« - Szanowni PafiStWO ja wiem, że już  mogłam 
się  odezwać  o projekt wcześniej. Swego czasu podejmowaliśmy uchwałę  i decyzję, o tym, że 
przystępujemy do wspólnego projektu „Kajak w sieci". W ramach tego miały być  na naszym 
terenie na rzece Brzeźnicka Węgorza zbudowane zejścia, wejścia itd. trochę  tej infrastruktury 
turystycznej. Niestety powiat, który miał  być  Liderem tego projektu nie uzyskał  
dofinansowania, W związku z tym już  tamta uchwała jest nieważna. Natomiast 
przygotowaliśmy kolejny projekt uchwały, ponieważ  był  nowy pomysł, żeby powiat wraz, czy 
dzięki współpracy z Towarzystwem Miłośników Rzeki Regi, bo tak jak mówiłam 
Stowarzyszenia mają  większą  możliwość  pozyskania jeszcze większej kwoty na ten sam cel. 
Powiat mial aplikować  o fundusze zewnętrzne przez Lokalną  Grupę  Działania. Z wczorajszych 
informacji i dzisiejszych potwierdzonych przez pracowników powiatu wiemy, że nie są  na tyle 
gotowi, żeby składać  ten wniosek aplikacyjny, więc wiem, że Gmina Resko np. wycofała ze 
swojego porządku obrad. Myślę, że powinniśmy wycofać  ten projekt uchwały i go nie 
podejmować, bo na chwilę  obecną  nie jest on potrzebny, bo do tego naboru, który w tej chwili 
najbliższego naboru LGD owskiego nie będzie składany żaden wniosek w lym temacie. 
Następne plany ogłoszenia naboru są  na 2019 rok, więc wtedy zdążymy. Pani Ania rozmawiała 
bezpośrednio z pracownikiem, więc może jeszcze więcej szczegółów 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej - Pani Burmistrz nie może składać  w tym 
układzie z tego, co usłyszeliśmy informację, to ja złożę  wniosek o wycofanie tego projektu 
uchwały z głosowania. W związku z tym, że to jest temat na dzisiaj nieaktualny, ale mało 
przejrzysty temat. Nie ma sensu tego przyjmować, jeżeli nic byłoby innego wniosku, to 
przegłosuję  swój wniosek. Kto jest za moim wnioskiem o nie głosowaniu uchwały na druku nr 
7, o wycofanie? Kto jest za wnioskiem o wycofanie? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
glosowało: 
Za — 15 
Przeciw — O 
Wstrzymało się  — O 
Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została wycofana 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — projekt uchwały na druku nr 8 w sprawie 
zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2017, proszę  Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy« — chciałabym prosić  o wprowadzenie 

autopoprawką  w §4 w tym ppkt 3, tam kwota jest inna wyprzedzające finansowanie działań  
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finansowych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej do kwoty powinno być  
1.304.000,00 zł  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — czy są  pytania do projektu tej uchwały? 
Nie widzę, proszę  o stanowisko Komisji. Pani Burmistrz jeszcze przed stanowiskiem, proszę  

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - tutaj Pani Skarbnik ma słuszną  rację, że 
powinniśmy jasno powiedzieć, co w tej uchwale jest, bo nie wiem, czy wszyscy dokładnie ją  
przeczytali, a szczególnie Sołectwa, bo coś  musimy zrobić  ich kosztem. Do tej pory była taka 
niepisana, ale dżentelmeńska umowa, że pieniądze, które wracają  do budżetu gminy z 
wydanego Funduszu Sołeckiego te ok. 30% przeznaczaliśmy na potrzeby Sołectw. Niestety 
tego w tym roku nie możemy zrobić  ze względu na to, że gmina jest zobowiązana wyrokiem 
sądowym zapłacić  mieszkańcom, osobom prywatnym, kilku rodzinom koszty jakie ponieśli w 
celu wybudowania na swoje potrzeby odcinków sieci wodociągowej i sieci kanalizacyjnej. 
Próbowaliśmy dyskutować  nad tym, ile powinniśmy im zapłacić, bo częściowo się  należało, 
ale uważaliśmy, Ze tylko częściowo. W naszej gminie te sprawy mamy uregulowane uchwałą  
Rady Miejskiej, która wymaga przede wszystkim umowy zawartej przed taką  inwestycją  
między prywatnymi osobami a gminą, w której byłyby określone pewne zasady. Tej umowy 
nigdzie Ci właściciele, Ci prywatni mieszkańcy nie zawarli z gminą. Ponadto dochodziła tani 
jeszcze sprawa, że do pewnego momentu był  teren gminy, droga gminna. Natomiast dalej te 
sieci wchodziły już  na prywatną  działkę  spełniającą  funkcję  drogową  dla tych poszczególnych 
prywatnych osób. Staliśmy na stanowisku, że do końca naszej drogi gminnej możemy ponosić  
wydatki i na końcu, na granicy między gminną, a prywatną  rzeczą  powinna być  studzienka 
wodomierzowa i granica odpowiedzialności między gminnymi sprawami, a prywatnymi. To 
trochę  trwało, trochę  długo chyba nawet kilka lat w Sądzie był  ten temat. Niemniej jednak 
zakończył  się  i nie mamy drogi odwoławczej i musimy zapłacić  tym ludziom prywatnym za 
całą  inwestycję. Nie tylko za tą  część, która idzie pod drogę  gminną, ale również  gdzie jest ich 
teren prywatny. Budzi to wiele kontrowersji i myślę, że temat nie będzie jeszcze zakończony, 
bo jeśli zapłacimy‚ to staniemy się  właścicielem tego, a na właścicielu ciąży obowiązek 
utrzymywania, bieżącej konserwacji i teraz jak mamy to robić, jeśli to jest na terenie 
prywatnym. Jakie mamy prawo wejść  na ten teren prywatny, żeby konserwować  swoją  rzecz. 
Ta sieć  wodociągowa jest zakończona hydrantem, bo na prywatnym terenie właściciel może 
robić  co chce. Nie wiem jak dalej to będzie wyglądało, będziemy próbować. wszystko 
rozwiązywać  prawnie, ale na chwilę  obecną  musimy zapłacić  te pieniądze dla tych prywatnych 
osób i niestety na zapłacenie potrzebujemy tych pieniędzy, które spłyną  za fundusz sołecki. Jak 
również  tych pieniędzy, które udało nam się  pozyskać  z Euroregionu Pomerania na Dożynki 
jakie zrealizowaliśmy w zeszłym roku. Te pieniądze po prostu muszą  być  przekazane na 
zapłacenie i część  z opłaty eksploatacyjnej. Tak faktycznie jest, że musimy z czegoś  
zrezygnować  i kosztem czegoś  zapłacić  tym osobom‚ bo wyrok jest taki, a nie inny 

Pani Monika Kuźmihs.ka Burmistrz Węgorzyna — dziękuję  za wyjaśnienie Pani Burmistrz 

Pan jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - w dyskusji zabiorę  głos, bo ta sprawa 
dotyczyła Przewodniczącego Rady, bo na dyżurze tą  sprawę  miałem. Przychodzili Ci 
mieszkańcy wielokrotnie do mnie, żebym jak gdyby nie że wymusił, ale żeby gmina zapłaciła 
od ręki. To była suma znacznie większa, a ja stałem na stanowisku, że to co Pani Burmistrz 
mówi. To co jest teren nasz to zapłacimy od ręki. Zapłacimy wszystko, tam było parę  błędów. 
To nie błędów powiedzmy gminnych tylko firmy, które dały zgodę, zezwolenie na projekt 
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budowlany i potem był  eksploatator, który podpisał  umowę  na odbiór wody, czy tam 
dostarczanie wody. A Sąd stoi na stanowisku wybudowana sieć, gmina ją  przejmie, trzeba 
zapłacić. To pewnie szczegóły Pan mecenas zna dlatego nawet sam sugerowałem gmina 
prywatnym osobom to zapłaci tam jakieś  pieniądze w tej chwili tj. 90.0000,00 zł. Najnormalniej 
w świecie podaj gminę  do Sądu niech rozstrzygnie to Sąd. Powiedzmy przyjdzie Kowalski, że 
ja wybudowałem sieć  powiedzmy 1 lun od wsi położyłem wodociąg proszę  mi zapłacić. Ja to 
na Ginawie przerabiałem jak jeszcze miałem użytkowany wodociąg jako dzierżawca, 
Nadleśnictwo dostało zgodę  do podłączenia się  do sieci wiejskiej w Ginawie, którą  
eksploatowałem, ale studzienka wodomierzowa jest w miejscu podłączenia. Cały ten odcinek 
tam na Leśniczówkę  do Ginawy, to jest własnością  Nadleśnictwa i oni praktycznie eksploatują  
i tu traktowałem, Że tak powinno być, ale mówię  Sąd niech rozstrzygnie, Burmistrz zapłaci 
wyda pieniądze, wyrok jest Sądu i liczyliśmy się, że trzeba zapłacić  i przyszła pora i trzeba 
zapłacić, to co Pani Burmistrz mówiła. To jest sposób jak to pieniądze wziąć  bez zgody władzy. 
Czy jest dyskusja w tym punkcie w budżecie? Proszę  o pytania jeszcze temat już  się  powiedzmy 
koticzy. Jeżeli nie ma pytań, to proszę  o stanowisko Komisji 

Pan Radny Zbigniew Białek (Przewodniczący Komisji Budżetowo — ,Gospodarczej) - Komisje 
projekt uchwały na druku m 8, była dyskusja bez autopoprawek i przyjęły je bez autopoprawek, 
a autopoprawka Pani Burmistrz będzie dzisiaj głosowana 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, jeżeli nie ma pytaó, to 
przechodzimy do głosowania. Kto z Radnych jest za podjęciem uchwały w treści jak jest na 

druku nr 8 wraz z tą  autopoprawką  Pani Burmistrz w §4 ppkt 3? Kto jest za podjęciem tej 

uchwały wraz z autopoprawką? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
glosowało: 
Za 15 
Przeciw O 
Wstrzymało się  — O 
Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Mkiskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXV/2081201.7 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 
zdała 26 kwietnia 2017 roku 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Węgorzyno na rok 2017 • 
(uch,vala stanowi zał  cznik nr 8 do ninielsze2o protokołu)  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - konsekwencją  poprzedniej uchwały jest 
projekt uchwały na druku nr 9 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Węgorzyn.o na lata 2017 —2023. Czy coś  trzeba dodać  do projektu tej uchwały? Proszę  o opinię  
Komisji 

Pan Radny Zbigniew Białek (Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarczej) - Komisje 
projekt uchwały na druku nr 9 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję, przechodzimy do głosowania kto 
z Radnych jest za podjęciem uchwały w treści jak jest na druku nr 9? Kto jest za? 
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W wyniku glosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za — 15 
Przeciw — O 
Wstrzymało się  — O 
Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXV/209/2017 
Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 26 kwietnia 2017 roku 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Węgorzyno 
na lata 2017-2023 

II ChwalastaY Ohf 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej — mamy dodatkowy projekt uchwały na 
druku nr 10 w sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłat i podatków w 
drodze inkasa, okreś lenia inkasentów, wysokości wynagrodzenia za inkaso. Pani Burmistrz już  
wspominała udało się  wybrać  Sołtysa na Sołectwie Węgorzynko Pan jest obecny na Sesji. 
Mieliśmy okazję  poznać  Pana, w tej chwili, żeby Pan mógł  zbierać  legalne, to ta uchwała jest 
potrzebna. Czy są. pytania do projektu uchwały? Proszę  o stanowisko Komisji 

Pan Radny Zbigniew Białek Przewodniczący Komisji Budżetowo — Gospodarcza) — Komisje 
projekt uchwały na druku nr 10 zaopiniowały pozytywnie 

Pan Jan Mazur° Przewodniczący Rady Miejskiej - kto z Radnych jest za podjęciem uchwały 
w treści jak jest na druku nr 10, kto jest za? 

W wyniku glosowania jawnego na ogólną  liczbę  obecnych na sali obrad 15 radnych, 
głosowało: 
Za — 15 
Przeciw — O 
Wstrzymało się  — O 
Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskie, — uchwała została podjęta 

Uchwała Nr XXV/210/2017 

Rady Miejskiej w Węgorzynie 

z dnia 26 kwietnia 2017 roku 

W sprawie zmiany uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków i opiat w drodze inkasa, 
okreMenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Lwkała stanowizalncznik nr 10 do nildejsztwo prołokokż  

5.Odpowiedzi im wnioski iayytania Radnych oraz na interpelacje z. loszonena poprzednich 
sesjach, 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - odpowiedzi na wnioski i zapytania 
Radnych oraz na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach Pani Burmistrz 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — 
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1. sprawie dróg to dziury są  we wszystkich rodzajach i kategoriach dróg, więc ten temat 
objeżdżamy i zbieramy oferty na łatanie 

2. Sielsko — Chwarstno to już  powiedziałam 
3. woda na Zielonej to sprawdzimy, jeśli była zgłaszana indywidualnie interwencja do 

Wodociągów to tylko monit zrobimy, albo dopytamy 
4. jeżeli chodzi o tą  inwestycję  wodociągu przesyłowego mamy, to w budżecie 

zaplanowane, jako działanie na ten rok, ale tylko pod kątem na razie dokumentacji 
projektowej. W tej chwili będziemy zbierać  oferty na sporządzenie tej dokumentacji, 
ale również  w zeszłym tygodniu, czas szybko biednie na pewno międzysesyjne 
działanie moje ostatnie było, to również  spotkanie z Wodociągami 
Zachodniopomorskim i ten temat również  z nimi dyskutowałam, ponieważ  operator 
sieci wod, — kan. ma  teraz już  prawo sięgać  po pieniądze zewnętrzne. Chciałam, żeby 
przedstawili jakąś  propozycję  jakby widzieli albo, jakie mają  możliwości, żeby 
zrealizować  te poszczególne potrzeby nasze w tym właśnie wodociąg przesyłowy 

5. Pan Andrzej Nowacki monitoring Orlika. Powiem tak, dokładnie wczoraj padł  taki 
pomysł  jak sobie poradzić  z tym, żeby po godzinach funkcjonowania szkół  i oprócz 
godzin był  wykorzystywany przez Klub lub grupy zorganizowane, żeby mógł  
funkcjonować. Jednym ze sposobów takich oczywiście wczoraj dowiedziałam i 
zaczęłam analizować  jest to, żeby w ogóle założyć  monitoring na Orliku. I wtedy Orlik 
byłby otwierany przez kogoś  do użytkowania przez każdego, kto miałby chęć. 
Oczywiście wtedy nie byłoby wydawania sprzętu każdy by przychodził  ze swoim, ale 
tak jak jest w tej chwili Stadion. Jeśli ktoś  ma ochotę  pobiegać  po bieżni przychodzi i 
biega wiadomo, że jak jest mecz, to wtedy nie przeszkadzają  tam, ale to wynika z 
kultury danych osób i tak samo myślę, że można by było sobie poradzić  z tym tematem, 
że Orlik byłby udostępniany poprzez otwieranie i później o godz. 20:00, 21:00 
zamykanie bez zatrudniania fachowego instruktora poprzez tylko właśnie 
monitorowania tego, tak funkcjonuje w innych miejscowościach tak się  dowiedziałam 
I tak by można było to analizuję, Pomysł  przyszedł  wczoraj po rozmowie z jednym 
młodym mieszkańcem, który przyszedł  w innym temacie, ale jakoś  mi zaświtało, żeby 
z nim porozmawiać  o tym problemie moim, bo to mi tak trochę  ciąży i tak mi 
podpowiedział, Ze tak jest gdzie indziej 

Pan Jan Mazura Przewodniczacy Rady Miejskiej — proszę  

Pan Andrzej Nowicki Wiceprzewodniczacy Rady Osiedla - pomysł  może nie jest zły, ale 
rozumieć  należy, że według harmonogramu, żeby nie było takiego bałaganu 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna - tzn. inaczej możemy poinformowa.ć, w 
jakich godzinach są  te zorganizowane jakby wynajęcia tego, czy użytkowanie już  zaplanowane, 
sformalizowane. To takie harmonogramy możemy, żeby pozostali widzieli. Aha chcę  przyjść  
nie w tych godzinach, bo akurat w tym ktoś  tam będzie 

Pan Andrzej Nowacki Wiceprzewodniczqcy Rady Osiedla - tak chodzi o to, żeby to było 
zgodne z harmonogramem, bo ktoś  akurat sobie przyjdzie i teraz ja sobie, bo mam to itd. 
Rozumiem., że należy według jakiegoś  harmonogramu. Mam harmonogram wchodzi grupa 
młodzieżowa o tej i o tej godzinie, tu jest wolne mieszkańcy mogą  wejść. Tutaj znowu wchodzi 
grupa zorganizowana itd. chodzi o to, żeby to zsynchronizować, żeby nie narobiło się  przez ten 
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monitoring jakiegoś  bałaganu. Powiedzą, że jest monitoring, to możemy wchodzić, żeby był  
harmonogram i według harmonogramu. Może nie jest zły pomysł  

Pani Monika Kuźmiriska Burmistrz Węgorzyna — jakiś  

Pan Andrzej Nowacki Wiceprzewodniczący Rady Osiedla -- według jakiegoś  harmonogramu, 
żeby nie było tak, że ktoś  sobie przyjdzie będzie chciał  sobie grać. w koszykówkę  a tu akurat 
jest wtenczas tenis i to trzeba jeszcze rozwiązać  i wziąć  pod uwagę  

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - w tym punkcie chcę  się  włączyć  do 
dyskusji. Podwiązując pod pomysł  Pana Przewodniczącego, bo mówimy o Orliku na tej sali 
mieliśmy zgłoszenia ten parking na górze tzw. „palenie opony", potłuczonych butelek nie 
butelek i wspomniał  Pan o budkach zawodników, czy nie poszerzyć  te kamery, bo jeżeli ma 
być  4 czy 6 to może i być  8. To jest temat okamerować  głównie Orlik, ale okamerowac również  
te punkty, gdzie mówicie w Węgorzynie tych zdarzeń  wandali jest duto, a tam często 
słyszeliśmy 

Pani Monika Kubniriska Burmis•trz Węgorzyna — powiem tak, jeśli nie oświetlimy boiska, to 
kamera nic nie zauważy. Tam nie mamy oświetlenia, Orlik jest oświetlony, ma swoje 
oświetlenie. Natomiast główna płyta nie ma oświetlenia 

Pan Radny fan Szymko — należy rozgłosić, że jest cały teren monitorowany i zobaczymy jak 
wtedy 

Pan Jan Mazur° Przewoaniczgey Rady Miejskiej — ale myślę>  Pani Burmistrz, że to jest jedno 
z rozwiązań, to jest wyjście awaryjne tzw..  

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — tak jest w Polsce 

Pani Radna Marta Kaczmarek — wiem, że w Szkole Błękitnej jest tak na pewno zrobione w 
Szczecinie na Pomorzanach nie wiem, czy ktoś  odpowiada za to konkretnie, ale rzeczywiście 
jest monitoring tak jest taka wywieszka „Szanuj to też  jest. twoje" 

Pan Radny Łukasz Nowacki— to nie jest czasami tak, te tego instruktora nie widać  a on gdzieś  
sobie siedzi tam dalej? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — nie ma w ogóle go. Jest tylko osoba, która 
przychodzi otwiera to i później na koniec dnia przychodzi i zamykać  

Pan Radny Bogusław Szylowicz— oświetlenie hybrydowe na Stadionie 

Pani Monika Kuźmiriska Burmistrz Wfforzyna — my przygotowując projekt, który 
składaliśmy to mamy wyrysowane i jakby się  udało kolejne pieniądze, ale trzeba jakoś  
planować  i mieć  wizje, co się  chce zrobić  

Pan Radny Bogusław Szyłowicz - Pani Burmistrz ile tam lamp potrzeba? 

Pani Monika KUŹMińSka Burmistrz Węgorzyna - nie pamiętam nie widziałam tego projektu 
zanim złożyliśmy, ale min. 4 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady MiejsA lej — proszę  dalej 

Pani Monika Kuźmiliska Burmistrz Węgarzyna — 
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6, Parking przy Poczcie, jest to inwestycja powiatowa przekażemy te uwagi 
7. temat lampa do domków letniskowych każde potrzeby tego typu, czyli doświetlenia 

naszej gminy zapisujemy. Mainy ewidencję  jak jest możliwość  to realizujemy zgodnie 
z kolejnością  

8. — i ta droga do Dłuska fakt potwierdzam była to powiatowa, były nawet plany i pomysły 
jej remontu a później podzielono, wydzielono i stała się  nasza 

Pani Teresa Stępko wska Sołtys Sołectwa Sarnikierz - Pani tak jeden Pan już  się  zaoferował, 
ze będzie to robił, ale się  później okazało 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy» — 

9. jeśli chodzi o komputery, jakie w ramach współpracy z Urzędem Marszałkowskim 
Gmina pozyskała.. Dostaliśmy 6 komputerów, 4 komputery już  zostały odebrane przez 
Sołectwa dwa jeszcze nic, są  tam, gdzie być  powinny 

Pani Radna Maria Sławska — czy ja mogę  w tym temacie Pani Burmistrz? 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy» — Pan Przewodniczący 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — proszę  

Pani Radna Maria Sławska — ja z 1,5 miesiąca temu może troszkę  więcej napisałam pismo O 
podłączenie komputerów, bo ja mam 2 komputery w Runowie i nikt nic podłączył  jeszcze. 
Mam biurka, mam komputery złożyłam pismo powołując się  na wcześniejszy jeszcze sprzed 
1,5 roku 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy» - coś  odpowiedzieliśmy chyba 

Pani Radna Maria Sławska — nie o komputerach nie, to były drogi coś  tam 

Pani Monika Kuźmiilska Burmistrz Węgorzyna — wracając do tych komputerów poszły do 
świetlic: Mielno, Mieszewo, Winniki, Przytoń  a dwa komputery jeszcze są  do obioru 
przeznaczone na Runowo i Ginawa 

Pan Jan Mazur() Przewodniczący Rady Miejskiej — nie słyszałem ostatniej miejscowości 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzyna — Ginawa 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - dziękuje Pani Burmistrz za odpowiedzi na 
wnioski i interpelacje Radnych 

Pani Monika Kuźmińska Burmistrz Węgorzy» - 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — dziękuję  Pani Burmistrz za odpowiedzi na 
interpelacje 

6. Informacje Przewodni ~o Rady o działaniach podietycki Ąokresie miedzysesvinm 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - przechodzimy do punktu kolejnego 
informacja Przewodniczącego o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 
Otrzymaliśmy odpowiedź  z Rejonu Dróg Wojewódzkich w Stargardzie na nasze c — mail 
interpelacja z XXIV sesji Rady Miejskiej w Węgorzynie z 29 marca 2017 r. , „informuję, że 
każdego roku, na drogach wojewódzkich na terenie działania RDW, są  prowadzone remonty 
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cząstkowe nawierzchni. Ich zakres podyktowany jest stanem technicznym, rozpatrywanym w 
kontekście całej infrastruktury Rejonu, oraz możliwościami finansowymi. Pilne potrzeby 
wynikłe z sytuacji awaryjnych, są  realizowane na bieżąco, natomiast prace utrzymaniowe 
wykonywane są  systematycznie zgodnie z harmonogramem działań  Rejonu Dróg 
Wojewódzkich na terenie Gminy Węgorzyno, jak również  pozostałe drogi wojewódzkie, 
znajdujące się  na terenie działania tutejszego RDW są  systematycznie monitorowane przez 
pracowników Obwodów Drogowych. Wszystkie. zlokalizowane wyrwy, zagrażające 
bezpieczeństwu użytkowników drogi usuwane są  na bieżąco. Pozostałe ubytki wyremontowane 
zostaną  po otrzymaniu dodatkowych środków na remonty cząstkowe". Ja mam 20 to wiem, co 
się  tam dzieje remontują, barierki co roku naprawiają, w tym roku też  robią. Taka jest 
odpowiedź  na te nasze zgłoszenia w temacie tych wyrw, dziur z Rejonu Dróg Wojewódzkich. 
W okresie międzysesyjnym, to praktycznie potwierdzają  się  te wspólne spotkania, które się  
odbyło 6 kwietnia w Sołectwie Przytoń  odbyło się  spotkanie Starostwa Lobeskiego z 
mieszkańcami wsi Przytoń  praktycznie i Gościs.lawia w temacie remontu tej drogi powiatowej 
od Węgorzyna praktycznie do krajówki bym powiedział  do Ginawy, do Wiewiecka. Wstępnie 
to Radny słyszał  i praktycznie o to się  mieszkańcy dopominali. Jest złożona deklaracja, że 
nawet jak pieniędzy powiat nic dostanie tych pomocowych, to sami wyremontują  odcinek do 
przejazdu kolejowego. Choćby mieli zbankrutować  to, to wyremontują. Różnie to żeśmy 
odebrali, ale ta deklaracja padła, że do przejazdu kolejowego będzie zrobione. Jak pieniędzy 
starczy, to będzie remontowana dalej i w dniu tego spotkania bardzo tam pracowały firmy 
łatające dziury to zauważyłem jadąc na spotkanie, bo byłem w terenie i spieszyłem się, żeby 
zdążyć  

Pan Radny Mariusz Zieliński- wniosek jest jeden trzeba organizować  spotkania z 
drogowcami, powiatem to tych dziur nie będzie w drogach 

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej — nie będę  chwalił, ale Pan Bemacki to w 
temacie dróg, -to faktycznie jest fachowcem, praktycznie, to on głównie to prowadził, ale osoby 
decyzyjne deklarowały takie działania, to było 6 kwietnia. 8 kwietnia zaraz w sobotę  był  
Konkurs Palmy Wielkanocnej co powiem, co roku te palmy są  ładniejsze. W tym roku tak 
przypadło, że członka Komisji J. Mazuro nie było to poszedł  drugi J. Mazuro do Komisji 
naprawdę  był  problem wybrać  tą  Palmę. Kiedyś  naraziłem się  Paniom z Pokhowa, bo jak 
Palmy zostały postawione, to obejrzałem i mówię  ta palma powinna być  zdyskwalifikowana, 
bo to są  sztuczne kwiaty. jak mnie Panie dopadły jak sztuczne my tak robiłyśmy lakierem du, 
du... ja coraz mniejszy, przepraszałem już  teraz nic nic mówiłem. Faktycznie już  teraz robione 
są  tak fachowo, że w tym roku naprawdę  te plamy były eleganckie, ładne. Tylko był  jeden feler, 
bo palma z Połehowa nie spełniała regulaminu wymagała dyskwalifikacji, ale była tak ładna, 
że 2 nagrody pierwsze ustalono i nagrody pieniężne zostały wręczone od razu‚ a był  kłopot, bo 
dyplomu nie było. I ten dyplom zrobił  takiego trochę  zamieszania. Dyplom był  ważniejszy niż  
nagroda, ale dobrze, że wiem, że ta nagroda w Lobzie jednak tam zrobiła furorę  i tą  nagrodę  
otrzymali. Sołectwo Runowo tez otrzymało nagrodę  

Pani Radna Maria Sławska — tak za dekorację  wielkanocną  

Pan Jan Mazuro Przewodniczący Rady Miejskiej - szkoda, że nic było jej w Przyrtoni byśmy 
ją  obejrzeli i byśmy wiedzieli, o czym mówimy. 22 kwietnia była X Gala Sportu w Lobzie było 
parę  tych naszych olimpijczyków. Taka Gala dla mnie, to nie nowość. Było duzo też  
mieszkańców nie znam, czy to było też  z łobeskich, czy z terenu, ale nie ukrywani tam występy 
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tego tenora który śpiewał, to było nawet warto być  dla tego występu, bo rzadko mamy 
możliwość  uczestniczyć  w takim koncercie profesjonalnym śpiewanym. To by było 
powiedzmy z tych działań  takich ważniejszych wszystko. Praca w biurze, to tam odwiedziny i 
prośba o jakieś  tam działania, to z reguły poleciłem, żeby dać  sobie spokój ze Strażnikami, z 
wojnami z sąsiadem, a załatwiać  problemy, które jest celem, bo to widzę, że te probierny 
między sąsiedzkie dominują  nad tematem zakupu mieszkania. Mówię  dajcie sobie spokój z 
tymi sąsiedzkimi porachunkami 

Wolne wnioski i komunikaty 

Pan Jan Mazura Przewodniczqcy Rady Miejskiej — w wolnych wnioskach i komunikatach 
Radni maja zaproszenie z okazji 3 maja na 28 kwietnia o godz. 11:15 do Gimnazjum w auli 
szkoły. Młodzież  będzie prezentowała swoje występy. Na 4 maja tj. w Szkole Podstawowej w 
Węgorzynie na godz. 10:05 to Przedszkolaki mają  święto 

Pani Radna Grażyna Kata — u nas w szkole aż  8 maja 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej - Święto przedszkolaka 12 maja o godz. 9:00 
w hali widowisko — sportowej w Węgorzynie. Święto przedszkolaka 12 maja. A ja zapraszam 
szczególnie na 3 maja na godz.. 9:00 na Mszy św. z okazji uchwalenia Konstytucji 3 Maja i na 
złożenie kwiatów pod Obeliskiem koło kościoła. Myś lę, 2e Pani Jadzia zastępca pójdzie ze 
mną.. Pani Sołtys proszę  

Pani Anna Kobielska Sołtys Sołectwa Mieszewo — skoro już  tak Pan zaprasza, to ja bym 
chciała zaprosić  i zachęcić  do aktywnego spędzenia majówki. Na 1 maja organizujemy rajd 
pieszy przy wsparciu Komisji Alkoholowej. Rajd obejmuje miejscowości Zwierzynek, Sielsko 
nad sadzawką. jest ognisko wracamy Mielnem. Nie tylko aktywnie spędzamy czas, ale 
poznajemy ciekawą  historię  i miejsca, a także podpatrujemy dobrych praktyk jakie stosują  Ci 
sąsiedzi. Startujemy o godz. 10:00 spod świetlioy w Zwierzynku„ zapraszamy 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — którego dnia? 

Pani Anna Kobiels ka Sołtys Sołectwa Mieszewo — I maja, 10:00 spod świetlicy w Zwierzynku 

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — to można trochę  Wydłuż  y ć  i na Turniej 
Piłkarski im. Stanisława Pawiowskiego zahaczyć. Ja mam w wolnych wnioskach i 
komunikatach tyle, chyba że jeszcze ktoś  by chciał  zabrać  głos, nie ma 

8. Zakończenie obrad.  

Pan Jan Mazura Przewodniczący Rady Miejskiej — zamykam XXV sesję  Rady Miejskiej w 
W ęgorzy n i e. Dziękuję  Radnym, dziękuję  Państwu 

Protokół  sporządzono w 1 egzemplarzu, zawiera 34 ponumerowane strony, oraz 10 załączników. 

Na tym protokół  zakończono i podpisano. 

PrzewodniczągfRiuly Miejskiej 

Prot..qkołowairi: 

Wiokia Poczqtek 
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